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 رئیــس جمهــور بــا اشــاره بــه اهمیــت مشــارکت مــردم 
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پنج چالش سازندگان با مدیریت شهری در 
بافت فرسوده

 فرمانده کل انتظامی کشور با بیان 
انتظامی در پیشانی  اینکه نیروی 
است،  دشمن  نرم  جنگ  با  نبرد 
گفت: در سال گذشته که چندماه 
کشور درگیر فتنه بود، همکاران ما 
فتنه  این  با  در خط مقدم مقابله 
ایفای نقش کردند و شهادت می 
دهم نه تنها یک سر سوزن پا پس 
نیز  نکشیدند که استوار و محکم 

ایستادند.
پلیس،  خبری  پایگاه  از  نقل   به 
همایش  ششمین  و  بیست 
معاونان،  فرماندهان،  سراسری 
روز  فراجا  مدیران  و  روسا 
چهارشنبه با حضور آیت الله دکتر 
سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور 
فرمانده  و  کشور  وزیر  کشورمان، 
کل انتظامی کشور در سالن فجر 

فراجا برگزار شد.
این  در  رادان  احمدرضا  سردار 
بخش  زینت  کرد:  اظهار  همایش 
خانواده  محفل  و  مجلس  این 
جانبازان  و  شهدا  مکرم  و  معظم 
عزیز عرصه نظم و امنیت هستند 
تقدیم  را  شان  شیرین  جان  که 
امروز  که  داریم  افتخار  و  کردند 
در خدمت خانواده های معظم این 

شهدا و جانبازان پرافتخار باشیم.
و  جمهور  رئیس  به  خطاب  وی 

حاضران  داد:  ادامه  کشور  وزیر 
فرماندهان،  از  همایش  این  در 
و  فراجا  مدیران  و  روسا  معاونان، 
همرزمان  و  همکاران  همچنین 
سازمان عقیدتی سیاسی فراجا و 
فراجا  اطلاعات  حفاظت  سازمان 
فرماندهان  اینکه  ضمن  هستند، 
فرماندهان  ها،  استان  انتظامی 
فرماندهان  ها،  استان  مرزبانی 
یگان های ویژه فراجا و فرماندهان 

شهرستانی هم حضور دارند.
سردار رادان اضافه کرد: به اعتقاد 
صاحب نظران حوزه نظم و امنیت، 
گستردگی و تنوع ماموریت فراجا 
و اهمیت آن کم نظیر و چه بسا 
عمق  تا  مرز  از  است،  نظیر  بی 
محیط زیست خودمان این گستره 
ماموریتی آغاز شده و امتداد دارد 
تنوع  ماموریت  گستره  این  در  و 

قومیتی و جغرافیایی وجود دارد.
عظیم  سازمان  این  افزود:  وی 
انتظامی در مقایسه با سازمان های 
دیگر حتی با کشورهای دیگر، یک 
انجام و  از حیث  سازمان متفاوت 

اقدام ماموریت است.
فرمانده کل انتظامی کشور با بیان 
اینکه قصد ارائه بیلان کاری ندارم، 
کار  بیلان  دارم  اعتقاد  داد:  ادامه 
ما در صحنه های ماموریتی قابل 

نمایش است و خود 
را نشان می دهد.

به  اشاره  با  وی 
و  پیچیدگی  تنوع، 
گستردگی ماموریت 
های پلیس در سال 
پس  افزود:   ،۱۴۰۱
سال  در  اینکه  از 
چندماهی  گذشته، 
یک  درگیر  کشور 
خط  در  بود  فتنه 
این  با  مقابله  مقدم 
نقش  ایفای  من  همکاران  فتنه 
کردند و شهادت می دهم نه تنها 
نکشیدند  پس  پا  سوزن  سر  یک 

که استوار و محکم، ایستادند.
بیان  کشور  انتظامی  کل  فرمانده 
کرد: هنوز این ماموریت و کار تمام 
نشده بود که ما با ماموریت متنوع 
و حساس چهارشنبه آخر سال و 
شدیم  مواجهه  نوروزی  تعطیلات 
این  موفقیت  با  نیز  همکارانم  و 

ماموریت را پشت سر گذاشتند.
ماموریت  از  یکی  به  اشاره  با  وی 
به  دهی  خدمات  در  پلیس  های 
آمار  مطابق  کرد:  یادآوری  مردم، 
میلیارد  هشت   ۱۴۰۱ سال  در 
نقلیه  وسایل  استانی  بین  تردد 
ثبت  این  که  است  شده  ثبت 
تردد صرفا ترددهای بین استانی 
قطعا  که  است  بوده  ها  جاده  در 
اگر ترددهای بین شهرستانی هم 
اعلام  رقم  از  عدد  شود  محاسبه 

شده بالاتر می رود.
سردار رادان خاطر نشان کرد: در 
میلیون   ۵۱ توسط   ۱۴۰۱ سال 
راننده، بیش از ۳۹ میلیون وسیله 
کیلومتر  هزار   ۲۹۱ در  و  نقلیه 
 ۴۰۰ و  هزار  از  بیش  و  جاده 
ماموریت  که  داشتند  تردد  شهر 

ترافیکی  مدیریت  بخشی،  انتظام 
سایر  و  مرور  و  عبور  تسهیل  و 
و  نرم  انتظامی،  های  عملیات 
پیشگیرانه  اقدامات  و  اجتماعی 
انتظامی به همت همکارانم صورت 

پذیرفته است.
فرمانده کل انتظامی کشور تصریح 
کرد: در تعطیلات نوروزی امسال 
ثبت  استانی  تردد  میلیون   ۵۱
ترددهای  احتساب  با  که  شده 
 ۵۸۴ به  رقم  این  شهرستانی 

میلیون تردد رسیده است.
خطیر  ماموریت  به  اشاره  با  وی 
و  نوروز  تقارن  با  همزمان  پلیس 
ایام ماه مبارک رمضان و لیالی قدر 
برای تامین امنیت و آرامش مردم 
تکالیف  انجام  و  داری  روزه  برای 
دینی و شرعی خاطر نشان کرد: 
در  که  دارد  را  افتخار  این  پلیس 
همه ایام و مقاطع مختلف زمانی 
فرصت خدمت به مردم را داشته 
در  ماموریت  میلیون   ۶۵ و  باشد 
عدد  این  و  دارد  سال  یک  طول 
جدا از ۲۴ میلیون خدمات سالانه 

انتظامی به مراجعان است.
بر خود  را  وظیفه  این  افزود:  وی 
جمله  از  که  دانیم  می  فرض 
دولت  به  رسانی  یاری  اقداماتمان 
محترم و سایر قوایی باشد که باور 
به  برای خدمت  که  داریم  علم  و 

مردم، کمر همت بسته اند.
در  کشور  انتظامی  کل  فرمانده 
خود  سخنان  از  دیگری  بخش 
عملیات  و  نرم  به جنگ  اشاره  با 
مطرح  کشور  علیه  دشمن  روانی 
کرد: معمولا پیشانی و خط مقدم 
برای  بایستی  نرم  جنگ  افسران 
دولتمردان، اهمیت بسزایی داشته 
باشد و امروز نیروی انتظامی اصلی 

ترین واحد در جنگ نرم است.

فراجا در پیشانی مقابله با جنگ نرم قرار دارد

از  کشور  برق  صنعت  سخنگوی   
ظرفیت  افزایش  برای  برنامه ریزی 
بخش  و  صنایع  به  انرژی  تحویل 
امسال  گفت:  و  داد  خبر  تولیدی 
وزارت نیرو یک برنامه ۱۴۰ اقدامی 
را به منظور عبور بدون خاموشی 
که  گرفته  نظر  در  تابستان  از 
محور اصلی آن را می توان توسعه 
ظرفیت نیروگاه های کشور دانست.

نیرو،  وزارت  از  ایرنا  گزارش  به 
باره  در  مشهدی  رجبی  مصطفی 
تابستان  در  صنایع  برق  وضعیت 
آمارها  اساس  بر  افزود:  امسال 
گرفته  صورت  بررسی های  و 
پیش بینی می شود ۷۷۰۰ مگاوات 
تولید  مدار  در  نیروگاه های جدید 
قرار گیرند که از این میزان حدود 
به  مربوط  مگاوات   ۲۶ و  هزار   ۳
طبق  که  می شود  نیروگاه هایی 
احداث  نیرو  وزارت  توسط  روال 
شده اند و ۱۵۰۰ مگاوات آن برای 
به  اقدام  خود  که  است  صنایعی 

تاسیس نیروگاه کرده اند.
واحد  دو  کنون  تا  داد:  ادامه  وی 
توسط  مگاواتی   ۱۸۳ نیروگاهی 
قرار  مدار  در  بزرگ کشور  صنایع 
گرفته که ادامه این روند می تواند 
گام مهمی در راستای خود تامینی 

صنایع بزرگ باشد.
سخنگوی صنعت برق خاطرنشان 

کرد: مطابق آمار، در سایر بخش ها 
اقدام های صورت  نیز به واسطه ی 
و  زاویه  اصلاح  همچون  گرفته 
نیروگاه های  برای  پره ها  طراحی 
توسط  اقدام ها  سایر  و  گازی 
 ۵۱۵ بنیان،  دانش  شرکت های 
نیروگاه های  ظرفیت  مگاوات 

موجود افزایش خواهد یافت.
رجبی مشهدی گفت: حدود هزار 
مگاوات نیروگاه هایی داشتیم که با 
محدودیت های جدی مواجه بودند 
نیروگاه هایی  نیز  مگاوات   ۷۳۰ و 
سنگینی  آسیب های  که  هستند 
را متحمل شدند، اما با تلاش های 
با  تابستان  در  گرفته،  صورت 
حداکثر تولید در مدار تولید قرار 

خواهند گرفت.
افزون بر ۱۸۸ مگاوات  افزود:  وی 
مقیاس  نیروگاه های  ظرفیت 
کوچک که در اوج مصرف به مدار 
مگاوات   ۸۵۰ می شوند،  افزوده 
تجدید  نیروگاه های  ظرفیت  نیز 
می توان  مجموع  در  است؛  پذیر 
گفت تولید برق کشور در تابستان 
امسال در مقایسه با سال گذشته 
توجه  با  اما  بود؛  خواهد  بیشتر 
حدود  دما  افزایش  پیش بینی  به 
یک تا دو درجه بالای حد نرمال 
رشد  کشور،  شهرهای  برخی  در 
مصرف تا بیش از ۳ درصد قطعی 

خواهد بود.
رجبی مشهدی ادامه داد: با توجه 
نیرو  وزارت  بنای  سال،  شعار  به 
انرژی  تحویل  ظرفیت  افزایش 
تولیدی کشور  به صنایع و بخش 
اساس  بر  حتم  طور  به  و  است 
افزایش تعداد و ظرفیت نیروگاه ها، 
گذشته  سال  به  نسبت  ناترازی ها 

کاهش خواهد یافت.
مدیریت  حوزه  در  گفت:  وی 
مصرف نیز برنامه هایی را همچون 
کاهش ساعت کاری ادارات، پاداش 
به مشترکان کم مصرف و... در نظر 

گرفته ایم.
سخنگوی صنعت برق گفت: سال 
گذشته از ۶۳۰ هزار واحد صنعتی، 
۵۸۰ هزار واحد تولیدی هیچ گونه 
و  نداشتند  را  مصرفی  محدودیت 
شهرک های  در  مستقر  واحدهای 
تنها ۱۲ ساعت در هفته  صنعتی 
در  که  شدند  محدودیت  مشمول 

بقیه ایام هفته قابل جبران بود.
کرد:  خاطرنشان  مشهدی  رجبی 
گذشته  سال  انرژی  تامین  برنامه 
برای مشترکان صنعتی بزرگ نیز 
با همکاری وزارت صمت در حال 
در  که  است  امسال  برای  تدوین 
اعلام  را  آن  شدن  نهایی  صورت 

خواهیم کرد.
وی در پاسخ به این سوال که آیا 
دولت تا کنون به وظیفه خود در 
ماده ۲۵ قانون حمایت از کسب و 
کار عمل کرده یا خیر؟ گفت: یکی 
با  از محورهای تفاهم وزارت نیرو 
نیروگاه  به  مربوط  صمت  وزارت 
سازی توسط خود صنایع است که 
۱۰ هزار مگاوات ظرفیت تولیدی 
تفاهم نامه درج شده  این  در متن 
که تاکنون حدود ۱۵ هزار مگاوات 
توسط صنایع پیشنهاد شده که ۵ 
هزار مگاوات آن در دست ساخت 

است.
سخنگوی صنعت برق تاکید کرد: 
توسط  نیروگاه ها  این  ساخت  با 
مدیریت  به  نیاز  صنایع،  خود 
به حداقل  در صنایع  برق  مصرف 
ممکن خواهد رسید، البته مطابق 

قانون مانع زدایی از توسعه صنعت 
به ساخت  اگر صنایع نسبت  برق 
انجام  اقدامی  خود  نیروگاه های 
مدیریت  اول  اولویت  در  ندهند، 

مصرف برق قرار می گیرند.
تلاش  در  افزود:  مشهدی  رجبی 
مجوزهای  اخذ  روند  تا  هستیم 
مورد نیاز در حوزه اتصال به شبکه 
محیط  و  نیروگاه ها  سوخت  برق، 
زیستی را تسهیل و تسریع بخشیم.

به  موارد مذکور  اگر  کرد:  بیان  او 
خوبی اجرا شود برق صنایع به طور 
کامل تامین خواهد شد و صنایع 
قرار  خود  تولید  بهینه  نقطه  در 

خواهند گرفت.
کشور  برق  صنعت  سخنگوی 
گذشته  سال  تابستان  در  گفت: 
آمارهای  اساس  بر  خوشبختانه 
جهانی، صنعت فولاد توانست رتبه 
نام خود  به  تولید  را در رشد  اول 

ثبت کند.
خصوص  در  مشهدی  رجبی 
اقدام های موردنظر وزارت نیرو در 
راستای برنامه هفتم توسعه، اظهار 
داشت: وزارت نیرو پیشنهاداتی را 
که  داد  توسعه  هفتم  برنامه  برای 
یکی از آنها مربوط به افزایش ۶۰ 
درصدی عرضه های این وزارتخانه 
از طریق بورس انرژی است که در 
صورت توافق دولت و مجلس، این 

امر تحقق خواهد یافت .
تنها  این  از  پیش  افزود:  وی 
مگاوات   ۵ بالای  مشترکان 
فعالیت  بورس  در  می توانستند 
سال  ابلاغیه  اساس  بر  اما  کنند، 
سال  در  نیرو،  وزارت  گذشته 
مشترکان  به  موضوع  این   ۱۴۰۲

یک مگاوات تقلیل یافته است.
سخنگوی صنعت برق کشور ادامه 
از  درصد   ۱۳ حدود  اکنون  داد: 
از  خارج  در  برق  فعلی  معاملات 
همچون  فروشی  عمده  بازارهای 
دوجانبه  قراردادهای  و  بورس 
میزان  این  اگر  و  می شود  معامله 
به ۳۰ و در پایان برنامه هفتم به 
بزرگی  دستاورد  برسد  درصد   ۶۰

خواهد بود.

توسعه ظرفیت نیروگاهی، محور اصلی برنامه های 
وزارت نیرو برای عبور از تابستان
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سخنگوی دولت: افزایش قیمت خودرو 
غیرمنطقی است

سخنگوی دولت درباره استیضاح »فاطمی امین« گفت: سؤال و استیضاح 
از حقوق قانونی نمایندگان است، اما انتظار است که عملکرد وزیر صمت 

نباید صرفاً با موضوع خودرو سنجیده شود.
در  ایرنا،  دولت  حوزه  خبرنگار  با  گفت وگو  در  جهرمی«  بهادری  »علی 
خصوص بیانات رهبر معظم انقلاب در خطبه های نماز عید سعید فطر 
این همکاری در  به مصادیق  قوا،  بر همدلی و همکاری  ایشان  تأکید  و 
تعاملات  ماه گذشته  و تصریح کرد: در ۲۰  اشاره  بین دولت و مجلس 
زیادی میان دولت و مجلس شکل گرفته است که این همکاری متقابل 
از رأی اعتماد بالای مجلس به وزرای پیشنهادی دولت سیزدهم آغاز و با 
ریل گذاری صحیح در برخی موضوعات همچون قانون مربوط به تسهیل 
صدور مجوزها و قوانین مالیاتی همراه شد که توانستیم به موفقیت هایی 

در این حوزه ها دست پیدا کنیم.
سایر  خصوص  در  هم افزایی  و  هم فکری  این  کرد:  نشان  خاطر  وی 
موضوعات مهم و مسائل اساسی و کلان نیز در جلسات سران قوا ادامه 

یافته است.
اختلاف نظر قوا فی نفسه مضر نیست

سخنگوی دولت با اشاره به وجود برخی اختلاف سلیقه ها بین مجلس و 
دولت، ادامه داد: البته این تعامل به معنای نبود اختلاف سلیقه یا حتی 
اختلاف نظر در مسائل جاری کشور نیست؛ طبیعی است که بین دولت 
به عنوان مجری امور و مجلس به عنوان نهاد قانونگذار و ناظر، در مواردی 
اختلاف نظر وجود داشته باشد که در اغلب موارد هم باعث هم اندیشی 
اقدامات  و مباحثات کارشناسی و در نتیجه پخته تر شدن تصمیمات و 

شده است.
بهادری جهرمی با بیان اینکه اختلاف نظر بین قوا فی نفسه مضر نیست، 
متذکر شد: اختلاف نظری مضر است که باعث انسداد امور مردم شود یا 

در روند کاری و نیازهای جاری کشور اخلال ایجاد کند.
مجلس لایحه سازمان بازرگانی را از بلاتکلیفی خارج کند

و  دولت  بین  همکاری  برای  زیادی  مصادیق  گفت:  دولت  هیأت  دبیر 
بازرگانی  سازمان  تشکیل  موضوع  آن ها  از  یکی  که  دارد  وجود  مجلس 

است.
تشکیل  لزوم  بر  مبنی  شده  کارشناسی  دلیل   ۱۰ حداقل  افزود:  وی 
سازمان بازرگانی احصا شده که فقدان شیوه های متمرکز و کارآمد برای 
با  متمرکز  مقابله  توزیع،  شبکه  احتکار، ضعف  و  گرانفروشی  بر  نظارت 
تورم و ضعف در مدیریت زنجیره تأمین کالا و خدمات از جمله آن هاست.

بهادری جهرمی تصریح کرد: وقتی این مسائل نیاز امروز کشور است و 
مستقیم و غیرمستقیم با شعار سال و مهار تورم ارتباط دارد، انتظار از 

مجلس این است که لایحه دولت را از حالت بلاتکلیفی خارج کند.
نباید عملکرد فاطمی امین را صرفاً با حوزه خودرو سنجید

سخنگوی دولت درباره استیضاح وزیر صمت هم گفت: سؤال و استیضاح 
از حقوق قانونی نمایندگان مردم است اما استدلال و انتظار دولت این  
است که عملکرد آقای فاطمی امین نباید صرفاً با موضوع خودرو سنجیده 

شود.
افزایش قیمت خودرو غیرمنطقی است

که  کرد  تأکید  خودرو  بازار  در  قیمت ها  افزایش  دانستن  غیرمنطقی  با  وی 
باید برای این مسأله چاره اندیشی شود، اما در عین حال متذکر شد:  حتماً 
اولاً عملکرد وزارتخانه بزرگ صنعت، معدن و تجارت صرفاً محدود به خودرو 
نیست و ثانیاً در موضوع خودرو هم عوامل مختلفی مؤثر است که برخی از 

آن ها خارج از حیطه این وزارتخانه است.
بهادری جهرمی با گلایه از رفتار نمایندگان  مجلس در استیضاح وزیر صمت 
با وجود تعلل در تعیین تکلیف لایحه ایجاد وزارت بازرگانی اظهار کرد: یکی 
از دلایلی که دولت لایحه فوریت دار تشکیل سازمان بازرگانی را به مجلس 
ارسال کرد، همین سنگینی حجم کار وزارت صمت بود که اگر با آن موافقت 
می شد، طبعاً بخشی از ظرفیت های این وزارتخانه آزاد و در اختیار مدیریت 
با آن مخالفت کرد و  بهتر مسائلی نظیر خودرو قرار می گرفت ولی مجلس 
را  امین  فاطمی  آقای  است  قرار  خودرو  بازار  وضعیت  همین  دلیل  به  حالا 

استیضاح کنند!
مجلس در استیضاح وزیر صمت همه مسائل و آمارها را مد نظر قرار دهد

دبیر هیأت دولت با بیان اینکه در بخش های مختلف صنعت، معدن و تجارت، 
آمارها گویای رشدهای قابل قبولی است، اظهارکرد: رشد منفی نیم درصدی 
معدن در تابستان ۱۴۰۰، در طول مدیریت آقای فاطمی امین مثبت شده و 

در پاییز ۱۴۰۱ به ۲ درصد رسیده است.
وی افزود: افزایش ۵۰ درصدی تجارت خارجی نسبت به پیش از شروع دولت 
سیزدهم و رشد مراودات تجاری با همسایگان، کاهش آمار تورم تولیدکننده 
از ۶۰.۹ درصد در چهار فصل منتهی به پاییز ۱۴۰۰ به ۴۳.۷ درصد در چهار 
فاطمی  آقای  کارنامه  در  مثبت  نقاط  دیگر  از  پاییز ۱۴۰۱  به  منتهی  فصل 
امین است و احیای صدها کارخانه و واحد اقتصادی تعطیل یا نیمه راکد هم 
در دوره مدیریتی وی در وزارت صمت محقق شده است که انتظار منطقی 
دولت از مجلس این است که در بحث استیضاح به همه این مسائل و آمارها 

توجه شود.
هر مساله ای که تحقق بهبود شرایط اقتصادی و ارتقای وضعیت معیشتی را 

دور کند، حاشیه ای است
اصلی  موضوع  فعلی  در شرایط  که  این سؤال  به  پاسخ  در  بهادری جهرمی 
کشور چیست و چه مواردی حاشیه ای هستند که رهبری سه قوه را به پرهیز 
رشد  و  تورم  مهار  کشور،  امروز  اصلی  موضوع  گفت:  کردند،  توصیه  آن  از 
تولید است که سه قوه هم بر آن اتفاق نظر دارند. هر مسأله ای که این هدف 
مشترک را از دستور کار قوا دور کند و وحدت و انسجام میان قوا را برهم 
بزند یا به تضعیف آنها منجر شود، حاشیه به حساب می آید. با تمرکز همه قوا 
بر این موضوع، ان شاءالله وضعیت اقتصادی و معیشتی هم بهبود خواهد یافت.

اهمیت  به  اشاره  با  جمهور  رئیس   
پیشبرد  در  مردم  مشارکت 
انتظامی تصریح  نیروی  مأموریت های 
آحاد  و  نظام  ارکان  اعتماد  کرد: 
است  بزرگی  فراجا سرمایه  به  جامعه 
افزایش  برای  فراجا  دارد  که ضرورت 
این سرمایه بزرگ تلاش کرده و اجازه 
ندهد این اعتبار و اعتماد کاسته شود.

دولت  حوزه  خبرنگار  گزارش  به 
رئیسی  ابراهیم  سید  آیت الله  ایرنا، 
و ششمین  بیست  در  چهارشنبه  روز 
فرماندهان،  سراسری  همایش 
در  فراجا  مدیران  و  روسا  معاونین، 
انتظامی  فرماندهی  ستاد  کوثر  سالن 
جمهوری اسلامی ایران، با قدردانی از 
پلیس  و تلاش های مجموعه  زحمات 
مجری  را  فراجا  مجموعه  کشور، 
قوانین مجلس، بازوی دولت در تأمین 
امنیت، آسایش و آرامش مردم و رفاه 
عمومی و ضابط قوه قضاییه دانست و 
تعامل و هم افزایی همه دستگاه ها  بر 
با فراجا در تامین امنیت پایدار تاکید 

کرد.
از  دیگری  بخش  در  جمهور  رئیس 
اقتدار«  و  تدبیر  »مهربانی،  سخنانش 
فراجا  برای  ضروری  ویژگی   ۳ را 
باید  پلیس  داشت:  اظهار  و  دانست 
در برابر اشرار، مجرمین، قانون شکنان 

مقتدر  مردم  حقوق  به  متجاوزین  و 
با  و  برنامه ظاهر شده  با  و  مدبرانه  و 

مردم مهرورزی کند.
اهمیت  به  اشاره  با  رئیسی  آیت الله 
مردمی سازی پلیس و مشارکت مردم 
نیروی  مأموریت های  پیشبرد  در 
گرو  در  را  الهی  رضایت  انتظامی، 
جلب  و  مردم  به  خالصانه  خدمت 
کرد:  تصریح  و  دانست  آنها  رضایت 
به  جامعه  آحاد  و  نظام  ارکان  اعتماد 
فراجا سرمایه بزرگی است که ضرورت 
سرمایه  این  افزایش  برای  فراجا  دارد 
این  بزرگ تلاش کرده و اجازه ندهد 

اعتبار و اعتماد کاسته شود.
و  قانون  به  توجه  جمهور  رئیس 
مورد  و  اصلی  ارکان  از  را  قانونگرایی 
دانست  همگانی  اجماع  و  نظر  اتفاق 
پلیس  موفقیت  رمز  کرد:  تصریح  و 
در انجام مأموریت هایش نیز توجه به 

اجرای قانون و قانون مداری است.
از  دیگری  بخش  در  رئیسی  آیت الله 
سخنانش پیش بینی و پیشگیری را از 
مسائل مهم در کاهش ناهنجاری های 
داشت:  اظهار  و  برشمرد  اجتماعی 
شناسایی  یعنی  جرم  از  پیشگیری 
جرم  وقوع  عوامل  و  علل  با  مقابله  و 
نیروی  مأموریت  فقط  مهم  این  و 
دستگاه ها  همه  بلکه  نیست،  انتظامی 

مکلف هستند بسترهای وقوع جرم را 
و  شناسایی  خود  ماموریتی  حوزه  در 

برای رفع آنها اقدام کنند.
در  موجود  ارزش های  جمهور  رئیس 
و  ایرانی  غنی  فرهنگ  و  سنن  آداب، 
اسلامی را از سرمایه های ارزشمند در 
جرایم  برابر  در  جامعه  مصون سازی 
ایجاد  بر  و  دانست  ناهنجاری ها  و 
مناسب،  کارهای  و  ساز  و  ساختارها 
ترویج  و  ارزش ها  این  تقویت  برای 
فرهنگ  بر  مبتنی  زندگی  سبک 

اسلامی و ایرانی تاکید کرد.
انتظامی  نیروی  از  رئیسی  آیت الله 
امنیت  و  انتظام  پیشگامان  عنوان  به 
با  دشمنان  داشت:  اظهار  و  کرد  یاد 
فضای  کردند  تلاش  آشوب آفرینی 
و  ملت  اما  کنند،  ملتهب  را  جامعه 
با حضور  انتظامی  و  امنیتی  نیروهای 
را  آنها  مقتدر در صحنه  و  هوشیارانه 
ناکام گذاشتند؛ حفظ این هوشمندی 
و  فتنه ها  خنثی سازی  تداوم  برای 

توطئه ها ضروری است.
امنیت  امروز  داشت:  اظهار  رئیسی 
اخلاقی جامعه  و  اقتصادی  اجتماعی، 
مورد تهدید دشمن قرار دارد و نیروی 
و  ناهنجاری ها  این  برابر  در  انتظامی 
ایجاد  ناامنی  می خواهند  که  کسانی 
کنند، نقش بازدارندگی دارد که لازمه 

از  نقش آفرینی، صیانت  این  مقدمه  و 
سلامت سازمانی است.

اهمیت  بر  تاکید  با  جمهور  رئیس 
برنامه ها  در  تحول گرایی  به  »توجه 
افزود:  »زمان شناسی«  و  اقدامات«  و 
تخلفات  با  انتظامی  نیروی  برخورد 
درون سازمانی و برنتابیدن جزئی ترین 
تخلفات، نه تنها موجب تضعیف پلیس 
نمی شود، بلکه سبب تقویت سازمان و 

افزایش اعتبار اجتماعی آن می شود.
از  دیگری  بخش  در  جمهور  رئیس 
نیروی  از  دولت  حمایت  سخنانش 
و  داد  قرار  تأکید  مورد  را  انتظامی 
از  می داند  خود  وظیفه  دولت  گفت: 
مقدم  خط  در  که  ملت  خدمتگزاران 
صیانت از آزادی های مشروع و حقوق 
حقه مردم، به تأمین امنیت و آسایش 
جامعه اشتغال دارند، حمایت کرده و 
مطالبات آنها را مورد توجه قرار دهد.

ابتدای این نشست، ضمن  رئیسی در 
شهدای  از  تن  چند  خانواده  با  دیدار 
انتظامی جمهوری اسلامی  فرماندهی 

ایران، از ایشان تفقد کرد.
پیش از سخنان رئیس جمهور سردار 
رادان  احمدرضا  پاسدار  سرتیپ 
انتظامی جمهوری اسلامی  فرماندهی 
ایران با ارائه گزارشی از عملکرد فراجا 
اظهار داشت:  در دوره مدیریت خود، 
برای  همت  کمر  انتظامی  نیروهای 
اطمینان  و  بسته اند  مردم  به  خدمت 
توان  تمام  انتظامی  نیروی  می دهیم 
فرامین،  اجرای  جهت  در  را  خود 
قوا و  تدابیر فرمانده کل  رهنمودها و 
یاری رسانی به دولت و سایر قوا به کار 

خواهد بست.
کرد:  تأکید  انتظامی  نیروی  فرمانده 
همه  در  دولت  یاور  و  یار  فراجا 
اتفاق  به  بتوانیم  تا  مأموریت هاست 
یکدیگر فرمایشات رهبر معظم انقلاب 
در جلب رضایت مردم و تأمین آسایش 
و امنیت آنها در راستای کسب رضایت 

الهی را تحقق بخشیم.
سردار  نشست  این  در  همچنین 
مطالعات  مرکز  رئیس  بختیاری 
راهبری فراجا گزارشی از روند تدوین 
انتظامی  نیروی  معماری  تحولی  سند 

ارائه کرد.

در بیست و ششمین همایش سراسری فراجا؛

رئیس جمهور: اعتماد ارکان نظام و آحاد جامعه 
به فراجا سرمایه بزرگی است

خبر

فاطمی امین: استیضاح حق مجلس 

است

وزیر صمت درباره استیضاحش در مجلس گفت: استیضاح حق مجلس 
است و ما هم روز یکشنبه می رویم و پاسخ می دهیم و معتقدیم 
فرصت خوبی است برای عموم مردم و مجلس که ابهاماتی که هست 

برطرف شود.
به گزارش ایسنا، رضا فاطمی امین، وزیر صمت در جمع خبرنگاران در 
حاشیه نشست هیات دولت گفت: مرکز پژوهش های مجلس گزارشی 
تولید شرکت های صنعتی و معدنی که در بورس  منتشر کرد. رشد 
اوراق بهادار هستند در اسفند ۱۴۰۱، ۱۲.۸ درصد بوده است که نسبت 
به اسفند سال قبلش کاهش یافته اما نکته مهم این است که پنج ماه 
رشد تولید در سال ۱۴۰۱ بالاتر از هشت درصد بوده است که نسبت 

به پنج سال گذشته این آمار بی نظیر است.
وی ادامه داد: سال گذشته هم به لحاظ تولید، اتفاقات خوبی افتاد هم 
در مهار تورم به ویژه تورم کالاهایی که درحوزه وزارت صمت است و 

مجموع تورمش از تورم کل اقتصاد کمتر است.
فاطمی امین اظهار کرد: برای سال جاری برنامه مهار تورم و رشد تولید 
منتشر شده است که امیدواریم نخبگان و خبرگان روی آن نظر بدهند.

وی گفت: استیضاح حق مجلس است و ما هم روز یکشنبه می رویم 
و پاسخ می دهیم و فرصت خوبی است برای عموم مردم و مجلس که 

ابهاماتی که هست برطرف شود.
وزیر صمت در پاسخ به اینکه از سوی یک نماینده گفته شده بابت 
منتفی شدن استیضاح قبلی شما به برخی نمایندگان خودرو داده شده 
است؟ تصریح کرد: اگر یک مورد بود بگویید تا خودم پیگیری کنم 

چنین چیزی صحت ندارد.

امیر نصیرزاده :
برنامه های متعددی برای الحاق 

تجهیزات دفاعی جدید در سال ۱۴۰۲ 
داریم

به  الحاق  تجهیزات  نیروهای مسلح گفت:  جانشین رئیس ستاد کل 
طور مستمر شکل می گیرد و برنامه های متعددی نیز برای سال ۱۴۰۲ 

صورت گرفته که به لطف الهی به زودی از آنها رونمایی خواهد شد.
امیر عزیز نصیرزاده جانشین رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در گفتگو 
با خبرنگار مهر، با اشاره به دیدار اخیر فرماندهان نیروهای مسلح به 
آقا  حضرت  گفت:  قوا،  کل  معظم  فرماندهی  با  ارتش  روز  مناسبت 
همواره در رابطه با جایگاه نیروهای مسلح می فرمایند که این جایگاه 
مقدس است و در واقع نظامی بودن یک شغل نیست بلکه یک راه 

مقدس است.
وی ادامه داد: تأکید دوم ایشان بر پیگیری طرح های مختلف بود که 
و  پیگیری  و  ریزی یک طرف موضوع  برنامه  و  ریزی  فرمودند طرح 
بتوانیم همه طرح ها  ان شاالله  که  است  آن یک طرف  اجرایی کردن 
بر رسیدگی و سرکشی  نیز  ایشان  نتیجه برسانیم. تأکید سوم  به  را 
به خانواده های نیروی مسلح بود که همیشه مورد تأکید ایشان قرار 
دارد و همواره می فرمایند خانواده های شما ایثارگر هستند و از شما 
در مأموریت های مختلف پشتیبانی و حمایت می کنند و حتماً باید از 

آن ها قدر دانی شود.
امیر نصیرزاده در پاسخ به سوال دیگر خبرنگار مهر، در خصوص الحاق 
برنامه ستاد کل نیروهای  اینکه  تجهیزات جدید به نیروی زمینی و 
نیروها  همه  در  گفت:  چیست؟  نیروها  سایر  تقویت  برای  مسلح 
الحاق هایی صورت گرفته و فقط مختص به نیروی زمینی نبوده است. 
در نیروی دریایی سپاه چند ماه پیش الحاقی صورت گرفت، پدافند 
سامانه موشکی باور را رونمایی کرد، در نیروی زمینی هم الحاق هایی 
صورت گرفت و در نیروی دریایی ارتش هم در آینده الحاق هایی وجود 
خواهد داشت. این الحاق ها به طور مستمر شکل می گیرد و مقطعی 
نیست. برنامه های متعددی نیز برای سال ۱۴۰۲ صورت گرفته که به 

لطف الهی به زودی از آنها رونمایی خواهد شد.
جانشین رئیس ستاد کل نیروهای مسلح افزود: در حوزه هوایی هم 

برنامه هایی وجود دارد که به موقع اعلام خواهد شد.

لایحه تشکیل وزارت بازرگانی در دولت 

تصویب شد
معاون پارلمانی رئیس جمهور از تصویب لایحه تشکیل وزارت بازرگانی 
در نشست هیات دولت خبر داد و گفت: این لایحه در اولین فرصت 
جهت کاهش بار وزارت کشاورزی و وزارت صمت تقدیم مجلس خواهد 

شد.
پارلمانی  معاون  حسینی  محمد  سید  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
جمع  در  دولت  هیأت  جلسه  برگزاری  حاشیه  در  رئیس جمهور  
خبرنگاران، گفت: روز گذشته نامه رئیس مجلس شورای اسلامی مبنی 
بر اینکه دولت لایحه وزارت بازرگانی را به مجلس ارسال کند، به دست 

دولت رسید.
وی افزود: دولت بر این باور بود که از آنجا که طرح تشکیل وزارت 
بازرگانی از قبل در مجلس وجود دارد و همچنین لایحه دو فوریتی 
ایجاد سازمان بازرگانی نیز به مجلس ارسال شده است، شاید نیازی به 

ارسال لایحه وزارت بازرگانی نباشد.
معاون پارلمانی رئیس جمهور تصریح کرد: اما با توجه به درخواست 
هیأت رئیسه مجلس، امروز در دولت لایحه تشکیل وزارت بازرگانی به 
تصویب رسید که در اولین فرصت جهت کاهش بار وزارت کشاورزی و 
وزارت صمت تقدیم مجلس خواهد شد. با این اقدام همراهی و همگامی 

دولت و مجلس به نتیجه خواهد رسید.

نشست  در  جمهور  رئیس  اول  معاون 
خبری مشترک با نخست وزیر قزاقستان 
مناسبات  که  شد  گرفته  تصمیم  گفت: 
اقتصادی دو کشور را به سقف ۳ میلیارد 

دلار برسانیم.
مخبر  محمد  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
برگزاری  از  پس  )چهارشنبه(  روز  عصر 
قزاقستان،  وزیر  نخست  با  محدود  دیدار 
در مذاکرات مشترک هیأت های عالی رتبه 
ملاقات  دور  داشت: سه  اظهار  دو کشور، 
رؤسای جمهور دو کشور در مدتی کوتاه 
و  پراهمیت  بسیار  و  نظیر  کم  موضوعی 
تهران-  روابط  گسترش  برای  پشتوانه ای 

آستانه است.
به  اشاره  با  جمهور  رئیس  اول  معاون 
زمینه های متعدد همکاری میان دو کشور 
نظیر حمل و نقل، ترانزیت، انرژی، صنعت، 
از  ایران  کرد:  تصریح  کشاورزی  و  معدن 
زمینه  در  فراوانی  تجربیات  و  توانمندی 
تجهیزات  نیروگاه،  احداث  سدسازی، 
دانش  فعالیت های  و  سلامت  و  پزشکی 
داریم  آمادگی  و  است  برخوردار  بنیان 
این توانمندی را در اختیار قزاقستان قرار 
دهیم و سطح همکاریهای خود را در این 

زمینه ها ارتقا دهیم.
مخبر با تاکید بر لزوم گسترش همکاریهای 
فرهنگی تهران - آستانه، به ظرفیت های 
گردشگری  حوزه  در  کشور  دو  گسترده 
اشاره و تصریح کرد: باید با ایجاد تسهیلاتی 
نظیر پروازهای مستقیم و ایجاد جاذبه های 

متقابل  سفر  زمینه  گردشگری، 
را  کشور  دو  گردشگران  و  مردم 

فراهم کنیم.
جمهور  رئیس  اول  معاون 
ظرفیت های  اشاره  با  همچنین 
منطقه ای نظیر اتحادیه اوراسیا و 
سازمان همکاری شانگهای، گفت: 
و  این ظرفیت ها  به  اتکاء  با  باید 
برای  تجارت  تسهیل  طریق  از 
دو  خصوصی  بخش  و  شرکتها 
کشور مناسبات تجاری فیمابین 

را توسعه دهیم.
مخبر با توجه به اهمیت کریدور 
توافقات  انعقاد  و  جنوب  شمال 
منطقه ای برای حمل و نقل کالا 
یکسان  با  کرد  امیدواری  اظهار 
برداری  بهره  و  تعرفه ها  سازی 
مناسب در این زمینه بتوان ضمن 

گسترش تبادلات تجاری، در زمینه سوآپ 
تأمین  و  گندم  اساسی خصوصاً  کالاهای 

امنیت غذایی در دنیا نیز پیشگام شد.
نخست وزیر قزاقستان نیز در این نشست 
با استقبال از پیشنهاد معاون اول رئیس 
راه  نقشه  تدوین  برای  کشورمان  جمهور 
جامع همکاری های دو کشور، گفت: توسعه 
مناسبات و حسن همجواری با جمهوری 
اصلی  اولویت های  از  یکی  ایران  اسلامی 
در سیاست خارجی قزاقستان است و سفر 
به  سال گذشته رئیس جمهور قزاقستان 
کشور  دو  روابط  در  عطفی  نقطه  تهران 

به  ایران  آینده رئیس جمهور  بود و سفر 
در  تحرکی جدی  می تواند  نیز  قزاقستان 

مناسبات فیمابین ایجاد کند.
از جمهوری اسلامی  اسماعیلف  علی خان 
تجاری  شریک  مهمترین  عنوان  به  ایران 
یاد  فارس  خلیج  منطقه  در  قزاقستان 
از ۷۰  کرد و گفت: در حال حاضر بیش 
شرکت ایرانی در قزاقستان فعالیت دارند 
و آستانه آمادگی دارد در تمامی زمینه ها، 
همکاریهای خود را با تهران گسترش دهد 
 ۳ به  فیمابین  تجاری  مبادلات  حجم  تا 

میلیارد دلار ارتقا پیدا کند.
وی خواستار حضور و فعالیت شرکت های 

ایرانی در قزاقستان شد و افزود: قزاقستان 
برای  ایرانی  شرکت های  مشارکت  از 
همچون  مختلف  بخش های  در  فعالیت 
نقل  و  حمل  و  معادن  صنایع،  انرژی، 

استقبال می کند.
معاون  این جلسه  پایان  در  است  گفتنی 
اول رئیس جمهور از نخست وزیر قزاقستان 
خواست تا سفر همکاران خود به ایران را 
برای تکمیل توافقات صورت گرفته تمدید 
کند که با موافقت وی برخی از اعضا هیأت 
عالی رتبه قزاقستان مذاکرات را با همتایان 
سازی  نهایی  برای  آتی  روزهای  در  خود 

پیشنهادات و توافقات ادامه می دهند.

 مناسبات اقتصادی ایران و قزاقستان به سقف
 ۳ میلیارد دلار می رسد



3اقتصاد
اخبار

رشد 90 درصدی درآمدهای کارمزدی 
بانک سینا در سال گذشته

 90 از  بیش  رشد  با   1401 سال  در  سینا  بانک  کارمزدی  درآمدهای 
درصدی مواجه شد.

به گزارش اخباربانک به نقل از روابط عمومی بانک سینا، این بانک در سال 
از محل درآمدهای کارمزدی مبلغ 9 هزار و 436 میلیارد ریال  گذشته 

درآمد کسب کرده است.
خدمات  برخی  ارائه  از  حاصله  درآمدهای  بانک ها  کارمزدی  درآمدهای 
وجه،  انتقال  حساب،  از  مانده گیری  قبض،  پرداخت  تراکنش ها،  مانند 
نقدکردن چک بانکی، واریز نقدی وجه، بازکردن حساب، دریافت دسته 

چک و... است.
در همین حال، رسانه اکو ایران با بررسی عملکرد 13 بانک  بورسی که 
نسبت به انتشار گزارش عملکرد و وضعیت مالی خود در اسفندماه سال 
بانک سینا  بانک ها،  این  میان  در  که  داد  گزارش  کرده اند،  اقدام   1401
توانسته است بالاترین میزان رشد درآمد از محل کارمزدهای دریافتی را 

به خود اختصاص دهد.
رونمایی  پایان سال گذشته  بانک سینا که در  راهبردی  در طرح جدید 
شده است، بر رشد نسبت درآمدهای غیرمشاع و کارمزدی تأکید ویژه ای 

شده و سیاست های متناسب با آن تدوین شده است.

رشد ۱۳۷ درصدی پرداخت تسهیلات 

قرض الحسنه بانک پارسیان در سال ۱۴0۱ 

بانک پارسیان در سالی که گذشت بیش از 4۸ هزار میلیارد ریال تسهیلات 
مسکن،  اشتغال،  آوری،  فرزند  ازدواج،  مختلف  بخش های  در  قرض الحسنه 
درمان و ضروری پرداخت کرده است که نسبت به سال 1400 میزان پرداخت 

تسهیلات 13۷ درصد رشد داشته است.
به  عمل  راستای  در  بانک  پارسیان؛این  بانک  عمومی  روابط  از  نقل  به      
باسیاست های دولت در  قانون بودجه 1401 و همگامی  بند های تبصره 16 
پرداخت تسهیلات تکلیفی طی سال 1401، به منظور اجرای قانون حمایت 
از خانواده و جوانی جمعیت بالغ بر 1۸، 3۲۸ فقره وام فرزند آوری به مبلغ 6، 
93۸ میلیارد ریال و در راستای تحکیم بنیان خانواده و کمک به تشکیل آن 
و تسهیل ازدواج جوانان، 1۲، ۵۷۲ فقره وام ازدواج به مبلغ 16، 931 میلیارد 
ریال از طریق صندوق قرض الحسنه بانک به متقاضیان پرداخت کرده است.

همچنین با توجه به اهمیت توسعه اشتغال و کاهش نرخ بیکاری در روستا ها 
و مناطق کم برخوردار و ایجاد اشتغال پایدار در بخش روستایی و عشایری 
اشتغال زایی  تسهیلات  فقره   0۲۵  ،۲۸ بالغ بر  بانک  این  یادشده  مدت  در 
بنیاد برکت به مبلغ 19، 0۸۲ میلیارد ریال به مشمولان طرح اشتغال زایی 

اجتماع محور بنیاد برکت ارائه داده است.
امنیت  و  رفاه  ارتقای  و  اجتماعی  عدالت  توسعه  جهت  در  بانک  این  ضمناً 
خود  اجتماعی  مسئولیت های  وظیفه  به  عمل  و  جامعه  اقشار  اقتصادی 
امام  امداد  کمیته  و  بهزیستی  سازمان  پوشش  تحت  افراد  توانمندسازی  و 
خمینی )ره( در این مدت، تعداد 4، 1۲4 وام قرض الحسنه اشتغال بالغ بر 3، 
بهزیستی پرداخت  امداد و سازمان  به مددجویان کمیته  ۸61 میلیارد ریال 

کرده است.
همچنین بانک پارسیان به منظور تأمین نیاز های ضروری نیازمندان در سال 
به  ریال  میلیارد   3۷9  ،1 ارزش  به  تسهیلات  فقره   ۷96  ،4 تعداد   1401

متقاضیان پرداخت کرده است.
گفتنی است؛ توسعه و تعمیق اشتغال در مناطق روستایی و ایجاد فرصت های 
شغلی مولد، محرومیت زدایی و کمک به ارتقای عدالت اجتماعی، توانمندسازی 
نواحی  در  به ویژه  اشتغال زائی  و  کارآفرینی  توسعه  دانش بنیان،  شرکت های 
روستایی و کمتر برخوردار، ازجمله راهبرد ها و سیاست های بانک پارسیان در 

عرصه اقتصاد کشور است.
کارایی،  شاخص های  بهبوددهنده  اقدامات  انجام  با  بانک  این  این،  بر  علاوه 
دنبال  مختلف  ابعاد  در  متوازن  به صورت  را  مقرر  رشد  بهره وری،  و  نوآوری 
می کند و کماکان با حمایت از واحد های تولیدی و تأمین مالی صنایع و رفع 
نیاز های تسهیلاتی خرد مشتریان در نظام بانکی و اقتصاد کشور اثرگذار است.

بام، دنیای تازه ترین ها در بانکداری نوین
ای  تجربه  ایران  ملی  بانک  مشتریان  بام،  سامانه  جدید  های  قابلیت  با 
و  داشت  خواهند  کشور  بانکی  نظام  در  نوین  بانکداری  از  تر  متفاوت 
مدیریت تجربه مشتری به عنوان یک استراتژی حائز اهمیت در خدمات 

بانکداری الکترونیک این بانک تعریف شده است.
به گزارش اخباربانک به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، به کارگیری 
فناوری های پیشرفته یکی از استراتژی های پیش رو در توسعه خدمات 
سامانه بام برای کاربران است و از این رو، در به روز رسانی نسخه های 
جدید این سامانه، همواره تلاش بر این است تا با تحول دیجیتال تجربه 
ای جذاب برای کاربران و مشتریان بانک رقم بخورد.در نسخه جدید بام 
برای کاربران اندروید علاوه بر تعریف داشبورد جدید، امکان ثبت نام با 
حساب  پول  انتقال  غیر حضوری،  حساب  افتتاح  تصویری،  هویت  احراز 

مشترک، کارت به کارت با شناسه و مسدودی کارت فراهم شده است.
مشتریان  برای  را  فرصتی  سامانه  این  در  نیز  »قلک«  خدمت  همچنین 
فراهم کرده تا بتوانند با پول های خرد و حداقل سرمایه در صندوق های 
و تضمین شده داشته و سود  ثابت، سرمایه گذاری ساده، سریع  درآمد 
قطعی و روز شمار دریافت کنند.در نسخه جدید بام برای کاربران تحت 
سیستم عامل آی او اس هم امکاناتی نظیر انتقال پول حساب مشترک، 
پرداخت  و  مشاهده  و  مشترک  حساب  پول  انتقال  کارتابل  و  مدیریت 

خلافی خودرو افزوده شده است.

بانک صادرات ایران 541 میلیارد ریال 
جریمه بدهکاران را بخشید

 
بانک صادرات ایران به منظور مساعدت با مدیونین مطالبات غیر جاری نزدیک به 

۵41 میلیارد ریال وجه التزام بدهکاران را بخشید.
با هدف کمک به تداوم  بانک  این  ایران،  بانک صادرات  به گزارش روابط عمومی 
تولید و اشتغال در واحدهای اقتصادی و عملیاتی کردن »بسته وصول مطالبات 
فروردین  تا  بهمن ماه سال گذشته  از  دارایی«  و  اقتصادی  امور  وزارت  غیرجاری 
التزام بدهی مطالبات  سال جاری، نسبت به بخشودگی ۵41 میلیارد ریال وجه 

غیر جاری 909 پرونده مطالباتی اقدام کرد.
بر اساس مقررات بسته وصول مطالبات غیرجاری که در این بانک برای مساعدت 
بدهی  مانده  دارای  بدهکاران  از  یک  هر  است،  شده  ابلاغ  و  تدوین  مدیونین  با 
غیرجاری در سر فصل های سررسید گذشته، معوق و مشکوک الوصول که تا پایان 
مابه  مبلغ  معادل  کنند،  اقدام  خود  بدهی  تسویه  به  نسبت  جاری  سال  خرداد 
التفاوت نرخ سود و نرخ وجه التزام تأخیر تأدیه دین بین 6 تا 14درصدی تسهیلات 
و تعهدات و همچنین مبلغ مابه التفاوت نرخ کارمزد و نرخ وجه التزام تأخیر تأدیه 
دین به میزان۸ درصد در  سر فصل وام های قرض الحسنه آنها بخشیده خواهد شد.

در  معوق،  اقساط  دارای  مدیونین  به  کمک  برای  همچنین  ایران  صادرات  بانک 
صورت وصول کل مانده بدهی غیر جاری )نه الزاماً کل بدهی قرارداد( از وصول 
مابه التفاوت نرخ سود و نرخ وجه التزام تأخیر تأدیه دین 6 درصدی چشم پوشی 

خواهد کرد.

دبیر انجمن صنایع همگن نیرومحرکه 
تشریح  با  خودرو  سازان  قطعه  و 
صنعت  در  امین  فاطمی  اقدامات 
و  خوش فکر  فردی  را  وی  خودرو، 
مشکلات  گفت:  و  دانست  برنامه ریز 
صنعت،  وزیر  تغییر  با  خودرو  بازار 
این  و  نمی شود  رفع  تجارت  و  معدن 
اقدام فقط پاک کردن صورت مسئله 
است و به حل موانع کمکی نمی کند.

با  گفت وگو  در  نژاد«  محبی  »آرش 
داشت:  اظهار  ایرنا  اقتصادی  خبرنگار 
از دلایل اعلام وصول استیضاح  یکی 
بازار  امین وضعیت  سید رضا فاطمی 
خودرو است که التهاب این بخش با 
تغییر وزیر کاهش پیدا نخواهد کرد، 
نیاز به اصلاح قوانین و مقررات  بلکه 

حاکم بر این بازار دارد.
دیگری  فرد  هر  اینکه  بیان  با  وی 
جایگزین وزیر صمت کنونی شود هم 
ایجاد  شرایط  در  تغییری  نمی تواند 
کند، خاطرنشان کرد: برخی اقدامات 
خارج از حیطه اختیارات وزارت صمت 
قیمت گذاری  وجود  با  زیرا  است؛ 
کافی  ارز  تخصیص  عدم  دستوری، 
نقدینگی  کمبود  تولید،  نهاده های  به 
فردی  خودروسازان  انباشته  زیان  و 
مهم  می نشیند  وزارت  جایگاه  بر  که 
نیست، زیرا شرایط تغییری نمی کند.

برای  باید  اینکه  بیان  با  نژاد  محبی 
رفع مشکلات اقدام شود، تصریح کرد: 
وضعیت  وخیم ترین  خودرو  صنعت 
خود را سپری می کند، اما نباید برای 

حل موانع، صورت مسئله را پاک کرد 
معادله  این  حل  درصدد  باید  بلکه 

باشیم.
همگن  صنایع  انجمن  دبیر 
خودرو  سازان  قطعه  و  نیرومحرکه 
مادر  صنایع  مشکلات  کرد:  تاکید 
بلکه  نمی شود،  رفع  کوتاه مدت  در 
اصلاح  برای  برنامه ریزی  نیازمند 
صمت  وزیر  تغییر  با  حتی  که  است 
نیز نمی توان انتظار تحول داشت، زیرا 
باید  کلان  غلط  سیاست گذاری های 

اصلاح شوند.
وزیر  تغییر  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
کمکی  صنعت  پیشرفت  با  صمت 

نمی کند، گفت: فاطمی امین شخصی 
سلیم النفسی با عملکرد پاک است که 
بسیار  و تحلیل  برنامه ریزی  در حوزه 
حرفه ای عمل می کنند؛ با وجود اینکه 
با برخی از سیاست های ایشان موافق 
و  بیشتر  مثبت  عملکرد  اما  نیستیم، 

پررنگی داشته اند.
اینکه موضوع  با تاکید بر  محبی نژاد 
خودرو تبدیل به مبحثی فرا قوه ای و 
توجه  با  کرد:  بیان  است،  شده  ملی 
از فاطمی امین دارم  به شناختی که 
قوانین  ایشان اصلاح  تغییر  بداند  اگر 
دارد،  پی  در  را  کسب وکار  فضای  و 
تحویل  را  خود  جایگاه  داوطلبانه 

استیضاح،  و  جایگزینی  اما  می دهد، 
شرایط را تغییر نمی دهد.

دبیر انجمن صنایع همگن نیرومحرکه 
اینکه  بیان  با  خودرو  سازان  قطعه  و 
خودرو  برای  دستوری  قیمت گذاری 
زنجیره  نهایی  محصول  عنوان  به 
وابسته  صنعت   64 با  تولید  عریض 
اظهار  دارد،  خود  در  را  مشکلاتی 
پتروشیمی،  محصولات  برای  داشت: 
انجام  بورس  در  عرضه  مس  و  فولاد 
می شود و گاهی نرخ ها حتی بیش از 
فروش  به  بین المللی  بازارهای  قیمت 
خودرو  محصول  برای  اما  می رسد، 

قیمت گذاری دستوری است.

تغییر وزیر صمت مسئله بازار خودرو 
را حل نمی کند

گزارش

توسعه ابزارهای نظارتی، اقدام مهم 

بورس تهران در سال ۱۴0۱

   بورس تهران توسعه ابزارهای نظارتی را در دستور کار خود 
داشته که در این راستا براساس گزارش های هوشمند نظارتی، 
هشدارهای نظارتی به سامانه معاملات کارگزاری )نامک( و در 
معاملات برخط در قالب پیامک به تلفن همراه مدیران مرتبط 

کارگزاران ارسال می شود. 
از  صیانت  منظور  به   خود  محوله  وظایف  انجام  راستای  در 
بازار سرمایه، حفظ منافع سهامداران خرد و اجرای اقدامات 
پیشگیرانه، در سال 1401 بیش از هشت هزار هشدار نظارتی 
از طریق سامانه سنجش )سامانه نظارتی جامع شرکت بورس( 

ارسال شده است.
 ۷ ماده  مختلف  بندهای  بر  مبتنی  هشدارها  این  عمده 
اجرایی  دستورالعمل  و  کارگزاران  انضباطی  دستورالعمل 
صورت  در  که  است  به گونه ای  رویه  و  بوده  برخط  معاملات 
تکرار یا اثرگذاری قابل توجه با متخلفان برخورد خواهد شد، 
به طوری که با تخلفات طبق ماده 3۵ قانون بازار اوراق بهادار 

برخورد خواهد شد.
در خصوص جرائمی از جمله دستکاری قیمتی، اغوای بازار، 
نشر یا استفاده از اطلاعات نهانی و انجام غیرمجاز فعالیت های 
نیازمند اخذ مجوز طبق مواد 46 و 49 قانون بازار اوراق بهادار 
بهادار گزارش می شود. بورس  اوراق  به سازمان بورس و  نیز 
تهران همواره توسعه ابزارهای نظارتی را در دستور کار خود 
داشته که در این راستا براساس گزارش های هوشمند نظارتی، 
هشدارهای نظارتی به سامانه معاملات کارگزاری )نامک( و در 
معاملات برخط در قالب پیامک به تلفن همراه مدیران مرتبط 

کارگزاران ارسال می شود.
عمده هشدارهای نظارتی در یک سال گذشته نیز بیشتر در 
خصوص ایجاد فشار فروش و معاملات خلاف جهت بازار )رنج 
منفی(، عدم ایفای تعهدات بازارگردانی و پوشش مظنه های 

متعدد فروش بوده است.
نیز  بازارگردانی  فعالیت  بر  نظارت  حوزه  در  جاری،  سال  در 
سامانه نظارت بر فعالیت بازارگردانی جهت نظارت هوشمند بر 

عملکرد آنها طراحی و بکارگیری شده است.
در اجرای ماده ۲۵ قانون سلامت اداری و مبارزه با فساد از 
ابتدای سال 1401 در مجموع 393 شکایت از طریق سامانه 
بورس  سازمان  حقوقی  حمایت های  و  شکایات  به  رسیدگی 
معاونت  به  سرمایه  بازار  معاملات  حوزه  به  مربوط  )سمتا( 
نظارت بر بازار بورس اوراق بهادار تهران واصل شده است که 
)حدود 9۸  شکایت  تاکنون 3۸4  موارد  این  بررسی  از  پس 
درصد شکایات واصله( مورد رسیدگی و پاسخگویی قرار گرفته 

است.
از سوی دیگر با عنایت به تأثیرات قابل توجه فضای مجازی بر 
حوزه معاملات بازار سرمایه و امکان بروز تخلفات موضوع قانون 
بازار سرمایه، معاونت نظارت بر بازار ضمن برنامه ریزی و ایجاد 
را  مجازی  فضای  پایش  هوشمندسازی  فرآیند  لازم  ساختار 
اجرایی کرده است که با رصد مستمر اخبار پیرامون نمادهای 
مختلف معاملاتی هم در پیشگیری و هم در رسیدگی قانونی 

به تخلفات موثر بوده است.
در حوزه مبارزه با پولشویی با بررسی هشدارهای سامانه های 
هشدارهای  از  مورد  تعداد 39۸  معاملات،  نظارتی  هوشمند 
علت کشف  به  که  گرفتند  قرار  اولیه  بررسی  مورد  دریافتی 
الگوی  شناسایی  و  مشکوک  عملیات  و  معاملات  مصادیق 
بررسی  مربوطه  سهامداران  معاملات  در  نامتعارف  رفتاری 
تکمیلی صورت گرفته و در نهایت برای 4۵ مورد مشکوک به 
پولشویی شامل 11 مورد معاملات اشخاص حقوقی و 34 مورد 
از اشخاص حقیقی گزارش معاملات و عملیات مشکوک تدوین 

و جهت پیگیری در مراجع ذیصلاح ثبت شده است.
طی سال 1401 با تغییر ساختار صورت گرفته، اداره بازرسی 
و  نظارت  یکپارچگی  و  بیشتر  هماهنگی  جهت  کارگزاران 
بازرسی در حوزه های معاملات بازار و عملکرد کارگزاران، به 

معاونت نظارت بازار اضافه شد.
در سال 1401 اداره بازرسی کارگزاران با انجام بازرسی های 
حضوری و غیرحضوری از دفاتر مرکزی، بررسی گزارش های 
ماهانه و بازدید از شعب مختلف کارگزاری ها اقدام به ارسال 
بیش از ۵0 گزارش بررسی تخلفات موضوع ماده )3۵( قانون 

بازار سرمایه کرده است.
در نهایت لازم به ذکر است بورس تهران در حرکت به سمت 
دیجیتالی شدن و هوشمندسازی فرایندهای نظارتی در نظر 
دارد در سال آتی اقدام به ایجاد بستر ارتباطی دوطرفه سامانه 
نظارتی سنجش با کارگزاران با استفاده از سامانه سنجش در 
از  مردمی  گزارشات  دریافت  کارگزارمحور،  نظارت  راستای 
طریق بخش ارتباط با ناظر سایت شرکت بورس اوراق بهادار 
تهران، در راستای دریافت و بررسی گزارش های سوت زنی ذیل 
سامانه دیده بان سلامت سازمان بورس و اوراق بهادار و طراحی 
اجرای  راستای  در  مشتریان(  اطلاعات  )بانک  بام  سامانه 
آیین نامه اجرایی ماده 14 الحاقی قانون مبارزه با پولشویی و 

ایجاد رخ نمای مشتریان اقدام خواهد کرد.
در حوزه بازرسی کارگزاران نیز افزایش نظارت الکترونیک و 
سیستماتیک کردن برخی فرآیندهای بازرسی جهت افزایش 
سرعت، دقت و اثربخشی بازرسی از کارگزاران از برنامه های 

سال آتی این معاونت است.
جهت  جدید  سامانه  راه اندازی  جهت  تلاش  همچنین 
احتمالی  تغییرات  با  متناسب  فرآیندها  بودن  انعطاف پذیر 
بازرسی  اداره  برای  معاونت  این  برنامه های  دیگر  از  مقررات، 

کارگزاران است.

اشاره  با  اسلامی  آزاد  دانشگاه  رییس 
به بهره مندی از بخش های دانش بنیان 
ارزان  مسکن  ساخت  برای  دانشگاهی 
قیمت، گفت: این دانشگاه در موضوع 
شرکت های  از  مسکن  ملی  نهضت 
قیمت  سازی  ارزان  در  دانش بنیانی 
تمام شده نقش آفرینی کنند، حمایت 

می کند.
و  راه  وزارت  از  ایرنا  گزارش  به 
طهرانچی«   »محمدمهدی  شهرسازی، 
تفاهم نامه  امضای  مراسم  حاشیه  در 

مسکونی  واحد  هزار   ۵00 احداث 
اساتید،  برای  مسکن  ملی  نهضت 
آزاد  دانشگاه  دانشجویان  و  کارکنان 
راه  وزارت  و  دانشگاه  آن  بین  اسلامی 
تفاهم نامه  این  افزود:  شهرسازی،  و 
هیات  اعضای  مسکن  تامین  برای 
علمی و کارکنان دانشگاه و مسکن های 
دانشجویان  برای  مناسب  استیجاری 

تحصیلات تکمیلی است.
واحدها  این  اینکه ساخت  بیان  با  وی 
امنای  هیات  که  است  موضوعاتی  از 

دانشگاه یک سال گذشته 
کرد  برنامه ریزی  آن  برای 
و به اجماع رسید، تصریح 
هیات  نیز  هم اکنون  کرد: 
آزاد  دانشگاه  رییسه 
مهم  این  برای  اسلامی 

پیگیر است.
آزاد  دانشگاه  رییس 
کرد:  اضافه  اسلامی 
در  اسلامی  آزاد  دانشگاه 
موضوع نهضت ملی مسکن 
از شرکت های دانش بنیانی 
قیمت  ارزان سازی  در 
واحدهای  شده  تمام 
مسکن  ملی  نهضت  طرح 
کنند،  نقش آفرینی 

حمایت می کند.
مسکن  تولید  کرد:  تاکید  طهرانچی 
به  بتوانیم  آنکه  مگر  نمی شود  محقق 
عنوان کنشگر موثر این حوزه فعالیت 
داشته باشیم و بخش های دانش بنیان 
مسکن  ساخت  از  حمایت  برای  را 
حمایت  بنیان  دانش  تولید  و  صنعتی 
تمامی  بخش  این  در  که  کنیم، 
سایر  و  معماری  و  عمران  حوزه های 
موثری  فعالیت  دانشگاه  بخش های 

خواهند داشت.
وی گفت: در تلاش هستیم تا در تولید 

مسکن برای طرح نهضت ملی مسکن و 
رسیدگی به خواست های هیات علمی 
نقش  ایفای  کشور  کارکنان  و  جوان 

کنیم.
رییس دانشگاه آزاد اسلامی با تاکید بر 
اینکه اراضی این دانشگاه وقفی نیست 
و تنها مساحت کمی از اراضی وقفی به 
شمار می روند که در طرح تولید مسکن 
مورداستفاده قرار نخواهند گرفت، بیان 
که  اسلامی  آزاد  دانشگاه  اراضی  کرد: 
برای اجرای طرح تولید مسکن معرفی 
شده، زمین هایی هستند که به عنوان 
کار  این  با  و  نیستند  دانشگاه  پردیس 
مولدسازی هستیم. همچنین  در حال 
بخشی از اراضی زمین هایی هستند که 
و  راه  وزارت  از  اسلامی  آزاد  دانشگاه 

شهرسازی گرفته بود.
زمین های  کرد:  تصریح  طهرانچی 
وقفی  زمین های  معدود  آزاد  دانشگاه 

است که در این طرح اجرا نمی شود.
تعاونی های  مجموعه  گفت:  وی 
برای  اسلامی  آزاد  دانشگاه  کارکنان 
با  شد.  خواهند  فعال  مسکن  تولید 
اجتماعی  رفاه  و  تعاون  کار،  وزارت 
شده اند.  فعال  تعاونی ها  و  شده  توافق 
فعال  آینده شاهد کنشگری  ماه  در 6 
دانشگاه آزاد اسلامی در اجرای نهضت 

ملی مسکن خواهیم بود.

بهره مندی از بخش های دانش بنیان دانشگاهی 
برای ساخت مسکن ارزان قیمت

سال ششم - شماره   182

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140160301022002542   مورخ 1401/09/29 هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت 
اسناد و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و 
به ششدانگ یک قطعه  تهران نسبت  از  به شماره شناسنامه 5560065277 صادره  ناصر  آفتاب فرزند  مالکانه متقاضی احسان سلمانی  تصرفات 
زمین با بنای احداثی بمساحت 110/15 متر مربع مفروز و مجزی شده از پلاک1042 فرعی مفروز از قطعه - تفکیکی از 115 اصلی واقع در حوزه 
ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی احمدرحیمی محرز گردیده لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
در صورتیکه شخص یا اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه گردد. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 04 /02 /1402

تاریخ انتشار دومین آگهی: 19 / 02 / 1402
بابک احمدی

رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم 
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اجتماعی 4
خبر

وزیر راه خبر داد : درخواست رسمی 

عربستان برای برقراری ۳ پرواز در هفته 

وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد: طی روزهای اخیر 
به  عربستان  کشوری  هواپیمایی  رسمی  درخواست 
منظور برقراری سه پرواز در هفته )خارج از پروازهای 
حج( توسط سازمان هواپیمایی کشوری دریافت شد.

به گزارش ایسنا، مهرداد بذرپاش با اشاره به از سر 
گیری روابط دیپلماتیک بر مبنای دیپلماسی منطقه 
ای و بر اساس اصل حسن هم جواری اظهار کرد: طی 
روزهای اخیر درخواست رسمی هواپیمایی کشوری 
عربستان به منظور برقراری سه پرواز در هفته از ایران 

خارج از پروازهای حج دریافت شد.
زمینه  در  کشور  دو  این  از  پیش  کرد:  تصریح  وی 
اقتصادی،  موافقت نامه عمومی همکاری های  اجرای 
بازرگانی، سرمایه گذاری، فنی، علمی و ... اراده قاطع 
خود را برای به کارگیری تمامی تلاش ها برای تقویت 
صلح و امنیت منطقه ای و بین المللی اعلام کرده اند 
و بر این اساس برای گسترش همکاری ها، برقراری 
پروازهای ایران وعربستان علاوه برپروازهای حج مد 

نظر قرار گرفته است.
تقویت  لزوم  بر  تأکید  ضمن  شهرسازی  و  راه  وزیر 
دیپلماسی منطقه ای اظهار کرد: سازمان هواپیمایی 
وزارت راه و شهرسازی بر اساس وظایف ذاتی خود، 
تمام مساعی خود را  برای برقراری پروازها میان ایران 

و عربستان به کار خواهد بست.
به گزارش وزارت راه و شهرسازی، بذرپاش یادآوری 
مطلوب  انجام  برای  قبل  ماه ها  از  همچنین  کرد: 
هواپیمایی  با  هماهنگی  کلیه  حجاج  پروازهای 

کشوری عربستان صورت گرفته است.

تسویه صادرات انرژی روسیه به یوان و 

روبل افزایش یافت

معاون نخست وزیر روسیه اعلام کرد با تلاش مسکو 
برای حذف دلار آمریکا و یورو، این کشور پرداخت 
انرژی،  صادرات  تسویه  برای  بیشتری  روبل  و  یوان 

قبول می کند.
تحریمهای  وضع  پی  در  روسیه  ایسنا،  گزارش  به 
گسترده غرب علیه مسکو بر سر جنگ در اوکراین، 
روابط تجاری و فرهنگی با غرب را قطع کرده است و 
همزمان، روابط نزدیک با چین و هند که به مشتریان 
و همچنین  اند  تبدیل شده  این کشور  نفت  بزرگ 
کشور هایی که آنها را دوست به حساب می آورند را 

محکمتر کرده است.
توقیف حدود ۳۰۰ میلیارد دلار از ذخایر بین المللی 
روسیه توسط غرب که پس از اعزام ده ها هزار نیروی 
میلادی گذشته  در سال  اوکراین  به  روسی  نظامی 
صورت گرفت، باعث شد روسیه حذف دلار آمریکا و 

یورو در معاملات تجاری را در دستور کار قرار دهد.
به  روسیه،  وزیر  نخست  معاون  نواک،  الکساندر 
روبل،  و  یوان  گفت:  کشور  این  دولتی  تلویزیون 
تقاضای بالایی دارد. بنابراین، این مکانیزم ادامه پیدا 
خواهد کرد. چین در حال حاضر پول واردات گاز و 
و  می کند  پرداخت  یوان  به  را  نفت  پول  از  بخشی 

تسویه با استفاده از روبل هم انجام می شود.
بر اساس گزارش رویترز، آمار بانک مرکزی روسیه 
نشان می دهد سهم یوان از تسویه واردات روسیه در 
سال ۲۰۲۲، به ۲۳ درصد افزایش پیدا کرد در حالی 

که پیش از آن، تنها چهار درصد سهم داشت.

درآمد کلی تعرفه پرستاری ۷۵ 
درصد افزایش می یابد/ رشد ۳۰ 

درصدی ارزش نسبی خدمات 
پرستاری

آموزش  و  بهداشت درمان  وزارت  پرستاری   معاون 
پزشکی از رشد ۳۰ درصدی ارزش نسبی پرستاری 
از  حاصل  درآمد  درصدی   ۷۵ کلی  افزایش  به  که 
تعرفه پرستاری می انجامد، خبر داد و گفت: تعداد 
خدمات پرستاری از ۱۷ به ۲۷ بسته خدمت افزایش 

یافته است.
به گزارش روز جمعه ایرنا از وبدا، عباس عبادی، با 
اشاره به برگزاری دهها جلسه کارشناسی در وزارت 
بهداشت برای تدوین سند بازتوزیع و ارزش گذاری 
خدمات )k پرستاری( برای سال ۱۴۰۲ تصریح کرد: 
این سند در سال جاری به طور کامل اجرایی می 

شود.
افزود: در جلسات کارشناسی دبیرخانه شورای  وی 
عالی بیمه و در ادامه رایزنی هایی که با سازمان های 
معاونت  طریق  از  شورا  محترم  دبیر  و  بیمه گر 
ضریب  در  درصدی   ۳۵ رشد  شد،  انجام  پرستاری 
ریالی از ۱۴ هزار و ۹۰۰ تومان به ۲۰ هزار و ۱۰۰ 
ارزش  درصدی   ۳۰ بر  بالغ  رشد  میانگین  و  تومان 
نسبی )k پرستاری( تصویب شد که منجر به افزاش 
و  تعرفه  از  حاصل  درآمد  درصدی   ۷۵ حدود  کلی 
همچنین افزایش تعداد خدمات از ۱۷ بسته خدمت 

به ۲۷ بسته خدمت شد.
عبادی با بیان این که افزایش درآمد یادشده، نشانه 
رشد رو به جلوی تعرفه پرستاری است، گفت: این 
افزایش نوید شرایط مطلوبتری را در سال جدید و 

سنوات آتی برای پرستاران می دهد.

آنچه هم اکنون در بخش تولید و مصرف 
گاز کشور در حال وقوع است را می توان 
در قالب دو اتفاق به طور هم زمان رصد 
ثابت  گاز  سالانه  تولید  این که  اول  کرد؛ 
داشت  خواهد  ناچیزی  افزایش  یا  بوده 
نهضت  مستمر  طور  به  این که  دوم  و 
تعداد  به  مرتبا  و  دارد  ادامه  گازرسانی 
و  صنعتی  مراکز  و  شهرها  و  روستاها 
گاز  از  بهره مند  کارخانه های  و  تولیدی 
اضافه می شود، اجتناب ناپذیر خواهد بود 
که کسری تراز در موازنه تولید و مصرف 

گاز رخ بدهد.
تامین  برای  منبع  دو  ایسنا،  گزارش  به  
گاز در کشور وجود دارد. منبع اصلی در 
است  جنوبی  پارس  گازی  میدان  واقع 
نیاز  مورد  گاز  از  درصد   ۷۰ حدود  که 
کشور را تامین می کند این رقم بین ۶۸ 
انجام  ماه،  فصل،  برحسب  درصد   ۷۴ تا 
تعمیرات دوره ای، ظرفیت و برنامه تولید 
رقم ۷۰ درصد تصویر  اما  تغییر می کند 
مناسبی از سهم این میدان ارائه می دهد. 

همچنین ۳۰ درصد از گاز مصرفی کشور نیز 
فراهم  تاسیسات  و  میدان ها  و  منابع  سایر  از 

می آید.
طبق برآوردها، تولید ایران از پارس جنوبی به 
دلیل افت فشار مخزن با کاهش مواجه خواهد 
باید در پیش بینی وضعیت آتی گاز  شد که 
حفظ  برای  مضافا  گیرد.  قرار  مدنظر  کشور 
میزان تولید فعلی حدود ۸۰ درصد از میادین 
نفتی فعال کشور که در نیمه دوم عمر خود 
هستند نیاز به تزریق میزان قابل توجهی گاز 
این  تولید  طبیعی  افت  منفی  اثرات  تا  است 

میادین قدیمی تر خنثی شود.
هر  از  گذاری  سرمایه   بدون  می رسد  نظر  به 
موضوع  یا خارجی  داخلی  از  اعم  مالی  منبع 
کشور  گاز  میادین  از  تولید  استمرار  و  حفظ 
بسیار  مدت  میان  و  مدت  کوتاه  در  حداقل 
افزایش  هرگونه  واقع  در  بود.  خواهد  دشوار 
در تولید گاز نیز به یک معضل بزرگ تبدیل 

خواهد شد.
قانون مصرف انرژی در کشور وجود دارد اما 
قیمت،  عامل  چهار  بنابراین  نمی شود؛  اجرا 
تکنولوژی، فرهنگ و قانون روی میزان مصرف 
تاثیر دارد و می تواند در شرایط فعلی به کمک 
میان  در  اما  بیایند.  مصرف  شیوه های  بهبود 
که  دارد  وجود  عامل خاص  یک  عوامل،  این 
با استعانت از آن تا حد قابل قبولی  می توان 
به اهداف عالیه بهینه سازی  به طور تدریجی 
نزدیک شد. اما قبل از طرح این عامل باید به 
این نکته توجه کرد که اگر شرایط نامطلوب 
کنونی همچنان ادامه داشته باشد، چه تبعاتی 

دامنگیر کشور و مردم خواهد شد.
نظیر  مولد  مراکز  به  بیشتری  گاز  اگر 
نیروگاه ها  پتروشیمی ها،  صنایع،  کارخانه ها، 
اما  نداشت.  وجود  چندانی  نگرانی  می رسید، 
واقعا جای نگرانی است که این گاز به ضرر این 
بخش های مولد و به نفع بخش های غیرمولد 
یعنی بخش خانگی تخصیص می یابد. صنایع 
کارخانه ها  و  پتروشیمی ها  همچنین  و  کشور 
گاز  که  هستند  متقاضیانی  اولین  جمله  از 
در  خوراک  و  سوخت  عنوان  به  آنها  طبیعی 
مواجه  محدودیت  با  مصرف  افزایش  زمان 
پتروشیمی  صنعت  فقط  مثال  برای  می شود. 
میلیارد   ۲۰ حدود  گذشته  سال  طول  در 
گاز طبیعی  و  ایجاد کرده  افزوده  ارزش  دلار 
خوراک و سوخت مورد نیاز این صنعت است؛ 
لذا هرگونه اختلال در تخصیص گاز طبیعی، 
مستقیما عملکرد این بخش را به شدت تحت 

تاثیر قرار می دهد.
سایر کارخانه ها و واحدهای تولیدی در سراسر 
کشور نیز وضعیت مشابهی دارند این به غیر 
از صنایع عمده ای همچون سیمان، ذوب آهن، 
به همین  است که همگی  آن  امثال  و  فولاد 

سرنوشت دچار می شوند.
بازارهای  در  حضور  افزایش  دیگر   سوی  از 
جهانی گاز منوط به مدیریت تقاضای داخلی 
گاز از طریق افزایش بهره وری بوده و افزایش 
نظر  در  فرض  پیش  عنوان  به  را  تولید  توان 
می گیرد. در دو دهه اخیر که وضعیت توسعه 
قرار  مناسب تری  شرایط  در  گازی  میادین 
امکان  داخلی  تقاضای  مدیریت  با  و  گرفته 
ایفای نقش موثر در بازار منطقه ای این حامل 

انرژی فراهم خواهد بود.
صادرات  قراردادهای  که  است  حالی  در  این 
برای  فرد  به  ویژگی منحصر  دو  گاز می تواند 
کشور به همراه داشته باشد. ویژگی اول ناظر 
بر وابستگی منطقه ای است کشورهایی که به 
علاوه  طبعا  درآیند  ایران  گاز  مشتری  جمع 
ابعاد  در  انرژی،  به  وابستگی  جنبه های  بر 
روابط  دیپلماتیک،  سیاسی،  همچون  زیادی 
منطقه ای و جهانی نیز در زمره حامیان کشور 
تحریم  بر  ناظر  دوم  ویژگی  آمد.  درخواهند 
مقایسه  در  گاز  صادرات  قراردادهای  گریزی 

با صادرات نفت خام است.
بلندمدت تر  هم  قراردادها  این  کلی  طور  به 
از  بیشتری  پایداری  و  شفافیت  هم  و  بوده 
حیث توافقات قیمتی دارند؛ بنابراین هرگونه 
قرارداد صادرات گاز می تواند منافع بی شماری 
از حیث اقتصادی، ارزی، سیاسی، منطقه ای و 

بین المللی داشته باشد.
چه باید کرد؟

ادوار گذشته  تمامی  بهینه سازی در  موضوع 
یکی از مهم ترین مباحث فراروی کشور بوده 
همواره خواستار  مقامات کشور  تمامی  است. 
منابع  روی  از هدر  و جلوگیری  بهینه سازی 
انرژی بوده اند. این مهم به عنوان یک وظیفه 
باید همه  و  تعریف شده  نیاز ضروری  و  ملی 
کند.  ایفا  را  خود  نقش  آن  در  کشور  ارکان 
طرح های موجود در این بخش مشمول طرح 
جایگزینی ۱۴۰ هزار تاکسی فرسوده با تاکسی 
کارآیی  افزایش  بالا،  پیمایش  با  گازسوز  پایه 
در موتورخانه ساختمان های مسکونی، تجاری 
اداری موجود در کشور، طرح جایگزینی ۱۷ 

با  دیزلی درون شهری  فرسوده  اتوبوس  هزار 
متقابل  بیع  پروژه  گازسوز،  تمام  اتوبوس های 
اتوبوس  با  جایگزینی ۷۰۰۰ اتوبوس فرسوده 
پایه گازسوز و طرح نوسازی ۶۵ هزار دستگاه 
کامیون و کشنده فرسوده بالای ۱۰ تن دارای 

سن بالاتر از ۳۵ سال می شود.
همچنین طرح توسعه حمل و نقل بار و مسافر 
توسعه  متقابل  بیع  پروژه  )راه آهن(،  ریلی 
حمل و نقل بار و مسافر توسط راه آهن، طرح 
تولید قوای محرکه کم مصرف در خودروهای 
و  فرسوده  خودروهای  جایگزینی  و  داخلی 
آب  تلمبه های  و  چاه ها  کردن  برق دار  طرح 
کشاورزی و تعدادی طرح دیگر زیر چتر این 

مساله قرار دارند.
امروزه مصرف انرژی در اکثر بخش های کشور 
بخش  و  است  جهانی  استانداردهای  از  بالاتر 
مهمی از آن حتی با اصلاح الگوی مصرف نیز 
اصلاح ناپذیر است و لازمه اصلاح آن افزایش 
انرژی  ارتقای بهره وری  تکنولوژی، نوسازی و 
در برخی تولیدات انرژی بر نظیر لوازم خانگی، 
بهبود  و  نقلیه، ماشین آلات، صنعیت  وسائل 
از  است.  ساختمانی  استانداردهای  رعایت  و 
داخلی  گازسوز  تجهیزات  وری  بهره  سو  یک 
و  گازی  بخاری های  و  موتورخانه ها  از  اعم 
با  تجهیزات گرمایی در سطح بسیار پایین و 
از سویی  استانداردهای جهانی فاصله دارد و 
انرژی گرمایشی  از  توجهی  قابل  دیگر بخش 
استانداردها  رعایت  دلیل عدم  به  ایجاد شده 
در ساخت و ساز ساختمان ها هدر می رود که 
در هر دو صورت امکان و توان صرفه جویی 

در اختیار مصرف کننده نیست.

اگر تغییری در مصرف گاز ایجاد نشود، چه 
اتفاقی می افتد؟

خبر

بازار سرمایه موتور محرکه رونق 
ساخت وساز مسکن است

که  ابزارهایی  از  یکی  گفت:  مسکن  بانک  سرپرست   
می تواند از طریق بازار سرمایه بخش مسکن را تحریک 
و  املاک   و  ساختمان  مسکن  و  صندوق های  کند، 
از  بسیاری  در  امروزه  که  گونه ای  به  است،  مستغلات 
کشورها از محل بازار سرمایه می توانند منابع موردنیاز 
برای رونق ساخت وساز مسکن را تجهیز و تامین کنند.

تاثیر  درباره  عسکری  علی  ایرنا،  خبرنگار  گزارش  به 
نمایشگاه  همچون  تخصصی  نمایشگاه های  برگزاری 
نمایشگاه  و  بیمه(  و  بانک  )بورس،  مالی«  »صنعت 
بین المللی »صنعت ساختمان« در رونق ساخت وساز و 
تامین مالی منابع موردنیاز بخش مسکن، اظهار داشت: 
این  در  قبل   دوره های  نمایشگاه های  در  خوشبختانه 
زمینه اقدامات قابل توجهی انجام شده و بانک مسکن هم 
حداقل نمونه هایی برای اجرا در دستور کار خود داشته 
است، اما امسال برنامه ما این است توسط ابزارهایی که 
از طریق بورس می توانیم تجهیز و صندوق هایی را برای 

تامین منابع موردنیاز این بخش ایجاد کنیم.
وی در ادامه با تاکید بر اینکه بازار سرمایه موتور محرکه 
بازار مسکن است، گفت: خوشبختانه امسال قصد داریم 
کرد،  فراهم  می توان  بورس  طریق  از  که  ابزارهایی  با 
پروژه هایی را در حوزه مسکن تعریف و از طریق بازار 

سرمایه تجهیز و تامین مالی کنیم.
عسکری تاکید کرد: در همین راستا با رئیس سازمان 
بورس  و اوراق  بهادار صحبت هایی کردیم و از این مساله 
هم استقبال کرد و حتی در سخنرانی خود در مراسم 
این  به  هم  مسکن  بانک  کارگزاری  سالگرد  سی امین 
در سال جاری  که  کرد  آمادگی  اعلام  و  تاکید  مساله 
بورس هم در این حوزه به طور خاص اقدامات موثری 

انجام خواهد داد.
این اساس  بر  بانک مسکن همچنین گفت:  سرپرست 
قرار شد اگر در مواردی بخشنامه ها و یا ضوابطی مانع 
بخش  رونق  به  مربوط  امور  سریع تر  و  بهتر  اجرای  از 
مسکن است را بتوان تسهیل کرد تا کار ساخت وساز در 
سال جاری تحریک شود و بتوان اقدامات چشمگیری 

انجام داد.
وی در خصوص صندوق املاک  و مستغلات که چندی 
تاثیری که در  راه اندازی شد و میزان  پیش در بورس 
جذب منابع موردنیاز و رونق بازار مسکن داشته است، 
گفت: راه اندازی صندوق املاک  و مستغلات کشور در 
بورس قطعاً در حوزه مسکن تاثیرگذار است، اما باید دید 
که تا چه میزان می توان ابزارها را فراهم کرد و مردم تا 

چه اندازه از این ابزارها استقبال می کنند.
وی خاطرنشان کرد: البته در حال حاضر بازدهی بازار 
مسکن خوب است و به نظر می رسد که از این ابزارها 

استقبال خوبی شود.
عسکری در پایان با تاکید بر اینکه باید شرایط بازار و 
کنیم،  ارزیابی  و  را رصد  ابزارها  این  از  مردم  استقبال 
قطعاً  ابزارهایی  چنین  راه اندازی  صورت  هر  در  گفت: 
انگیزه و فرصتی است که می تواند باعث رونق و توسعه 

بخش مسکن و ساخت وساز در کشور شود.

پیشرفت مذاکرات ساخت راه آهن 
رشت- آستارا با هدف تکمیل 

کریدور شمال - جنوب

 پیشرفت هم زمان مذاکرات فنی و مالی با روسیه برای 
ساخت راه آهن رشت - آستارا در سال جدید، تحقق 
موثر شبکه  پروژه های  مهم ترین  از  یکی  احداث  وعده 
ریلی که تکمیل کننده کریدور شمال - جنوب و ادامه 
دهنده راه آهن قزوین - رشت است، را پررنگ تر کرده 

است.
وزیر  معاون  اخیر  ایرنا،  اقتصادی  خبرنگار  گزارش  به 
راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه 
زیربناهای حمل ونقل کشور به ایرنا خبر داد که تمایل 
روسیه برای مشارکت در پروژه راه آهن رشت- آستارا 
مقامات  با  متعددی  نیز جلسات  دولت  و  است  قطعی 
خصوص  در  مذاکرات  از  کشور  دو  و  داشته  روسیه 

ضرورت احداث عبور کرده  اند.
»خیراله خادمی« درباره آخرین وضعیت ساخت راه آهن 
رشت - آستارا به ایرنا گفته است: هم اکنون مذاکرات 
مالی هم زمان با مذاکرات فنی در جریان است. پیش تر 
توافق  از  بعد  و  می شد  مذاکره  ماه ها  که  بود  این گونه 
مالی و انجام سرمایه گذاری جلسات فنی برگزار می شد. 
به صورت  با طرف روس  اکنون مذاکرات فنی  اما هم 
برای  مذاکرات  و  ساخت  شرکت  مدیریت  با  هفتگی 
انعقاد توافقنامه که مربوط به نوع و میزان سرمایه گذاری 

در وزارت راه و شهرسازی است جلو می رود.
به گزارش ایرنا آخرین بازدید هیات روس از محل پروژه 
و  طرح  پیشبرد  برای  فنی  اطلاعات  دریافت  و  ریلی 

طراحی پروژه مربوطه به هفته گذشته است.
شرکت ساخت اعلام کرده است که با پیشرفت هم زمان 
نهایی  زمان بندی  به  توجه  با  و  فنی  و  مالی  مذاکرات 
که پایان اردیبهشت است، تا پایان همین ماه با انعقاد 

توافقنامه کلی اجرای پروژه شروع خواهد شد.
از  آستارا   - رشت  راه آهن  پروژه  از  بخشی  اکنون  هم 
پیاده  نیز  رشت  از سمت  و  شده  شروع  آستارا  سمت 
کردن نقشه و ارزیابی مسیر با سرمایه گذار داخلی در 
حال پیشرفت است و اگر مذاکرات با روسیه به نتیجه 
سرمایه گذاری  با  پروژه  پیشرفت  امکان  نرسد،  قطعی 

داخلی نیز وجود دارد.

یک کارشناس حوزه حمل ونقل هوایی با بیان اینکه 
منطقی نیست که در ایران ادعای ساخت هواپیما در 
سایز بزرگ را برای جابه جایی مسافر داشته باشیم، 
گفت: باید سایز هواپیماهای داخلی را کوچک تر کنیم 
را  تولید  هزینه  و  بیشتر شود  در کشور  بازارش  که 

کاهش دهد.
آرمان بیات در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه تولید 
هواپیما در داخل کشور، هزینه های تولید را در قبال 
گفت:  می دهد،  افرایش  خارجی  مشابه  نمونه های 
کشور  جای  همه  نیاز  نمی تواند  هواپیمایی  نوع  هر 
را پشتیبانی کند. هواپیماها از نظر سایز، مدل، نوع 
و کارایی متفاوت و هرکدام مناسب یک بازار خاص 
هستند. سایز هواپیما کارایی آن را مشخص می کند 
که متناسب با جنس، هدف و سایز بازار است. پس ما 
نمی توانیم برای همه  بازارها یک هواپیما تولید کنیم.

که  است  این  دیگر  مهم  موضوع  اینکه  بیان  با  وی 
بدانیم بهای تمام شده برای تولید یک هواپیما چقدر 
تولید  و  طراحی  مدیریت  در  داد:  توضیح  است، 
اصلی  شاخص  دو  غیرنظامی  و  تجاری  هواپیمای 
داریم، یکی برنامه طراحی و تولید از جهت طراحی 
یک  با  که  تولید  تعداد  دیگری  و  مهندسی  و  سازه 
استراتژی، هزینه را مشخص می کند که به آن هزینه 
تولید )program cost( می گویند؛ از طرف دیگر به 
 unit ،هزینه ای که برای ساخت هر هواپیما نیاز است
cost می گویند که چه برای یک هواپیما چه برای 
برای  بنابراین  است؛  یکسان  رقم  این  هواپیما،  هزار 

اینکه ساخت هواپیما به صرفه باشد، باید برایش بازار 
این کارشناس حوزه حمل ونقل هوایی  ایجاد کنیم. 
افراد  که  هستیم  دانش بنیانی  کشور  ما  داد:  ادامه 
متخصص زیادی با نگرش آکادمیک و طراح های قابل 
داریم؛ اما ساختار دانش بنیانی ما در بخش غیرنظامی، 
تجاری نیست، یعنی آنچه را تولید می کند نمی تواند 
بفروشد، چون بازار کشور ما آنقدر کشش ندارد که 
به  که  اینجاست  کنیم،  تولید  هواپیما  فروند  هزار 

ارتباطات بین الملل نیاز داریم.

کشورها  همه  اینکه  دلیل  کرد:  خاطرنشان  بیات 
نسبت به ساخت هواپیما اقدام نکردند، نداشتن بازار 
است. کشورهای دیگر، کنسرسیومی ایجاد کردند که 
نهایتا چهار پنج تولیدکننده هواپیما از جمله بوئینگ 
به  ایرباس در آن وجود دارد و سایر کشورها هم  و 
اما به تنهایی به  این فرآیند ساخت کمک می کنند، 
ساخت هواپیما اقدام نمی کنند؛ علت اول این است 
که هزینه تولید افزایش پیدا نکند و علت دوم اینکه 
آن کنسرسیون بتواند بازارهای بین المللی را بگیرد و 

فروشش را بیشتر کند.
ادعای  ما  اینکه  اینکه در چنین حالتی  بیان  با  وی 
که  باشیم  داشته  را  بزرگ  در سایز  هواپیما  ساخت 
کنیم،  جابه جا  مسافر  غیرنظامی  بخش  در  بتوانیم 
را  هواپیما  سایز  قاعدتا  باید  افزود:  نیست،  منطقی 
کوچک تر کنیم که بازارش در کشور بیشتر شود، زیرا 
نیاز  به تعداد هواپیمای مسافربری زیادی در کشور 
نداریم که بتواند هزینه تولید )unit cost( را منطقی 

جلوه دهد.

اما و اگرهای ساخت هواپیمای داخلی
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5استان ها
اخبار

طرح جهش تولید در بیش از ۹۴ 
هزار هکتار از اراضی دیم سقز 

اجرا شد

طرح  گفت:  سقز  شهرستان  کشاورزی  جهاد  مدیر 
جهش تولید در دیمزارها در ۹۴ هزار و ۶۰۲ هکتار از 

اراضی کشاورزی این شهرستان اجرا شد.
سه شنبه  روز  وزیری  رضا  حمید  ایرنا،  گزارش  به 
در برنامه آموزشی ترویجی بهار تولید که با حضور 
در  شهرستانی،  و  استانی  مسئولان  کشاورزان، 
شهرهای صاحب و سنته شهرستان سقز برگزار شد، 
اظهار کرد: طرح جهش تولید در سطح ۹۴ هزار و 
دیم گندم، جو، حبوبات،  زمین های  از  ۶۰۲ هکتار 
دانه های روغنی، علوفه دیم و گیاهان دارویی این 

شهرستان در حال اجراست.
ستاد  مشارکت  با  طرح  این  اینکه  به  اشاره  با  وی 
و جهاد کشاورزی  )ره(  امام  فرمان حضرت  اجرایی 
از پاییز سال ۱۳۹۹ آغاز شده است، اضافه کرد: ۲۹ 
بخش  کارشناس   ۲۰ و  بخش خصوصی  کارشناس 
دولتی در اجرای طرح در سطح روستاها، مشارکت 

دارند.
داد:  ادامه  سقز  شهرستان  کشاورزی  جهاد  مدیر 
دستگاه  خرید  برای  قیمت  ارزان  تسهیلات  اعطای 
تجهیز  و  تعمیر  و  زیرشکن  و  مستقیم  های کشت 
کمباین، برگزاری دوره های ترویجی، تامین برخی از 
نهاده ها و توزیع کود از دیگر برنامه های این طرح 

است.
به  اشاره  با  مراسم  این  در  هم  امام  بخش  بخشدار 
از  بخش،  این  در  دیم  اراضی  ۲۲هزارهکتار  وجود 
حوزه  کارشناسان  تخصص  از  خواست  کشاورزان 
ترویج جهاد کشاورزی برای افزایش تولید و کیفیت 

محصولات، استفاده کنند.
علی رستمی همچنین خواستار ایجاد بازارچه های 
حداکثری  استفاده  و  کشاورزی  تولیدات  فروش 
بنیادها  کشاورزی،  جهاد  تسهیلات  از  کشاورزان 
برکت و علوی و بسیج سازندگی برای رشد تولید و 
حفظ و توسعه اشتغال موجود در سطح روستاها شد.

سطح  در  مناسب  اقدامات  از  یکی  داد:  ادامه  وی 
روستاها، اجرای طرح رفع تداخلات ارضی است که 
و ۱۲پلاک  انجام شده  امام هشت پلاک  بخش  در 

دیگر به کمیسیون استانی ارسال شده است.
و  ترویج  اظهارکرد:  هم  زیویه  بخشداری  سرپرست 
تولید، تلاش  بردن  بالا  به منظور  توسعه کشاورزی 
برق  تقویت  کشاورزی،  آب  تخصیص  اخذ  برای 
محصولات  فروش  و  تولید  از  حمایت  و  کشاورزی 

کشاورزی از اولویت های اصلی است.

طی یک سال اخیر؛

طرح هادی ۲۲۸ روستا در 
استان اردبیل اجرا شد

 مدیرکل بنیاد مسکن استان اردبیل گفت: اجرای طرح هادی 
در روستاها با هدف عمران و آبادانی روستاها مورد توجه قرار 
گرفته و از سال گذشته تاکنون در ۲۲۸ روستای استان این 

طرح اجرا شده است.
حامد کیخسروی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا 
اظهار کرد: برای اجرای این طرح ها یک هزار و ۶۰۰ میلیارد 

ریال از محل اعتبارات استانی و ملی هزینه شده است.
مدیرکل بنیاد مسکن استان اردبیل افزود: در استان اردبیل از 
مجموع یک هزار و ۸۵۹ روستا، یک هزار و ۱۷ روستا بالای ۲۰ 
خانوار هستند که در تمام این روستاها طرح هادی اجرا شده 
است و مقرر شده است در برخی از روستاهای زیر ۲۰ خانوار 

هم این طرح اجرا شود.
وی اظهار کرد: در سال جاری هم طرح هادی ۳۳۰ روستا در 

استان با رویکرد عمران و آبادی اجرا خواهد شد.
طرح  اینکه  بیان  با  اردبیل  استان  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
کرد:  اظهار  است،  روستاها  آبادانی  و  عمران  راه  نقشه  هادی 
آسفالت ریزی، جدول گذاری، پیاده روسازی، سنگ فرش و سایر 
فعالیت های عمرانی در قالب طرح هادی با مشارکت دهیاران و 

شوراهای روستایی اجرایی می شود.
واحدهای  برای  مالکیت  سند  صدور  درباره  همچنین  وی 
روستایی اظهار کرد: در سال های اخیر برای ۱۰۶ هزار و ۲۰۰ 

واحد روستایی سند تک برگی صادر شده است.
کیخسروی یادآورشد: ۹۸ هزار و ۸۴۷ واحد روستایی در استان 
اردبیل وجود دارد که ۶۴ درصد از این واحدها در سالهای اخیر 
نوسازی و مقاوم سازی شده است و پیش بینی شده است تا 
سال ۱۴۱۰ تمام واحدهای روستایی استان مقاوم سازی شود.

استان  سهمیه  افزود:  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
اردبیل برای مقاوم سازی چهار هزار واحد است که از این تعداد 

۲ هزار و ۴۵۵ واحد برای مقاوم سازی ابلاغ شده است.
ریال  میلیارد   ۲ دریافت  برای  واحدها  این  اینکه  بیان  با  وی 
تسهیلات با نرخ پنج درصد به بانک ها معرفی شده اند، اظهار 
قرارداد رسیده و  به مرحله عقد  این واحدها  کرد: ۵۰ درصد 
بانک  با همکاری ۹  استان  تسهیلات سهمیه  تمام  امیدواریم 
این واحدها در فصل کاری اجرا شده  تا  عامل پرداخت شود 

و به اتمام برسد.
روند  اردبیل  استان  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
آماده سازی و بازسازی تعهدات بنیاد مسکن در مناطق زلزله زده 
خوی را مطلوب ارزیابی کرد و گفت: مصمم هستیم در فصل 
انقلاب  مسکن  بنیاد  معین  ستاد  تعهدات  تمام  امسال  کاری 

اسلامی استان اردبیل به نتیجه برسد.

استاندار کردستان گفت: یکی از مهمترین دلایل 
از  خروج  از  پس  بهبودیافته  معتادان  بازگشت 
کمپ، بیکاری و نداشتن شغل است که باید با 

ایجاد اشتغال برای آنان، این خلا از بین برود.
به گزارش خبرنگار ایرنا، اسماعیل زارعی کوشا 
روز سه شنبه در اولین جلسه شورای هماهنگی 
سال  در  کردستان  استان  مخدر  مواد  با  مبارزه 
جاری اظهار کرد: افرادی که با میل خود یا به 
باید  می شوند،  نگهداری  کمپ ها  در  نحوی  هر 
آموزش  طریق  از  را  آنان  توانمندسازی  زمینه 

مهارت و ایجاد شغل برایشان فراهم کرد.
وی مشارکت اداره کل آموزش فنی و حرفه ای 
در حرفه آموزی به معتادان را قابل تقدیر دانست 
و بر ادامه جدی تر این رویه تاکید کرد و افزود: 
هر چند شرایط کردستان در بحث آمار معتادان 
نسبت به خیلی از استان ها بهتر است اما همین 

وضعیت نیز قابل قبول نیست.
باید  کردستان  شد:  یادآور  کردستان  استاندار 
استانی پاک باشد و این ظرفیت وجود دارد که 
و  مخدر  مواد  قاچاق  و  اعتیاد  موضوع  حیث  از 

معتادان متجاهر، به استانی پاک تبدیل شود.
جلسات  مرتب  برگزاری  خواستار  زارعی کوشا 
شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر در مرکز 
نگاه  باید  داد:  ادامه  و  دیگر شهرستان ها شد  و 
اعتیاد  وضعیت  به  نسبت  کامل تری  اشراف  و 
حضور  بنابراین  باشیم،  داشته  شهرستان ها  در 

فرمانداران در جلسات استانی ضروری است.
سنندج  در  را   ۱۶ ماده  کمپ  اندازی  راه  وی 
کاری ارزشمند دانست و اضافه کرد: توسعه این 
کمپ از حیث حرفه آموزی، اشتغال و برون رفت 
ضمن  است،  ضروری  اعتیاد  معضل  از  معتادان 
در  نیز  بانوان   ۱۶ ماده  کمپ  است  نیاز  اینکه 

مقیاسی کوچکتر ایجاد شود.
کشف ۵۷ کیلوگرم انواع مواد مخدر در کردستان

در  هم  کردستان  انتظامی  فرمانده  جانشین 

تاکنون  امسال  ابتدای  از  گفت:  نشست  این 
استان کشف  انواع مواد مخدر در  ۵۷ کیلوگرم 
رابطه دستگیر  این  نفر در  و ضبط شد و ۳۶۲ 

شدند.
سرهنگ لطف الله دارابی با اشاره به اجرای ۱۹۱ 
طرح مقابله با مواد مخدر در سال جاری توسط 
نیروی انتظامی، افزود: در این مدت ۲۵ کیلوگرم 
مواد شیمیایی پیش ساخته کشف و ۱۹ خودرو 

توقیف شد.
وی از تشکیل ۳۶۹ پرونده در سال جاری خبر 
کشف  مخدر  ماده  بیشترین  شد:  یادآور  و  داد 

شده، تریاک بوده است.
اشاره  با  کردستان  انتظامی  فرمانده  جانشین 

یا  بیکار  دستگیرشدگان،  از  نفر   ۱۷۱ اینکه  به 
نفر   ۱۹۹ داد:  ادامه  بودند،  کاذب  شغل  دارای 
از دستگیرشدگان بی سواد و مابقی از ابتدایی تا 

مقاطع تحصیلی بالا بودند.
ظرفیت  افزایش  ضرورت  بر  دارابی  سرهنگ 
کرد:  اضافه  و  تاکید  استان   ۱۶ ماده  کمپ های 
امسال ۵۶۰ نفر تحویل کمپ ها شدند که ۴۰۰ 

نفر آنان مربوط به سنندج بود.
ضرورت ایجاد شغل برای معتادان متجاهر

به  اشاره  با  هم  کردستان  زندان های  مدیرکل 
زندانی بودن ۵۵۰ معتاد متجاهر در زندان های 
این  اعتیاد  ترک  برای  باید  داد:  ادامه  استان، 
آموزش  همچنانکه  کرد،  اساسی  فکر  افراد، 

اشتغال  ایجاد  برای  تسهیلات  پرداخت  و  حرفه 
مهمترین راهکار است.

های  شغل  ایجاد  ضرورت  بر  محمدی  مجتبی 
تولید محور در قالب تعاونی تاکید کرد و افزود: 
کارگاه های بزرگ تولیدی برای معتادان متجاهر 
ایجاد شود تا معتادان دیگر به سمت مواد مخدر 

سوق پیدا نکنند.
در  گفت:  هم  سنندج  فرماندار  عسکری  حسن 
حال حاضر ۴۴۱ نفر در کمپ های ترک اعتیاد 
سنندج نگهداری می شوند که ۲۳۹ نفر آنان در 
کمپ های بخش خصوصی و بقیه در کمپ ماده 

۱۶ هستند.

استاندار کردستان: انگیزه های بازگشت 
معتادان به اعتیاد با اشتغالزایی از بین برود

اخبار

فرماندار: فعالیت معدن جوار کوه 
بالوقایه سقز متوقف شود

 فرماندار ویژه شهرستان سقز گفت: عملیات برداشت 
این  بالوقایه  طبیعی  کوه  محدوده  در  معدنی  مواد 
محیطی،  زیست  اهمیت  به  توجه  با  شهرستان 

گردشگری و ورزشی آن باید متوقف شود.
در نشست  روز دوشنبه  توان  ایرنا، جعفر  به گزارش 
صنایع  فرهنگی،  میراث  طبیعی،  منابع  مدیران  با 
در  که  جوانان سقز  و  ورزش  و  گردشگری  و  دستی 
ارتباط با اهمیت کوه طبیعی »بالوقایه« در محدوده 
فعالیت  و  شهرستان  این  سرا«  آباد  »احمد  روستای 
معدن در این محدوده تشکیل شد، اظهار کرد: صادر 
کننده مجوز برداشت معدن در این محدوده طبیعی، 
به مسائل زیست محیطی، ورزشی، اجتماعی، میراث 

فرهنگی و گردشگری پی نبرده است.
ادارات، سازمان های مردم  بر اساس اعلام  افزود:  وی 
پروانه  صدور  محدوده  ورزشی،  های  هیات  و  نهاد 
اکتشاف، دارای ارزش گردشگری، طبیعی، ورزشی و 

زیست محیطی است.
بر  اینکه  به  اشاره  با  سقز  شهرستان  ویژه  فرماندار 
اساس بررسی ها، این محدوده، منطقه ای گردشگری، 
ورزشی و زیست محیطی و زیستگاه پرندگان کمیاب 
است، یادآور شد: برای حفظ آثار طبیعی و گردشگری 
منظور  به  همچنین  و  بوده  گذشتگان  میراث  که 
حفاظت از تنوع جانوری، غارهای طبیعی، بهره برداری 
ورزشکاران صخره نوردی، در روزهای اخیر بحث آغاز 
به کار معدن موجود در کنار این اثر ارزشمند، تبعات 
و بازتاب های اجتماعی زیادی به دنبال داشته و حفظ 

آن به مطالبه اجتماعی تبدیل شده است.
توان با اشاره به اینکه به محض اطلاع از این مسئله 
های  دستگاه  طریق  از  موضوع  بررسی  دستور 
صادرکننده پروانه صادر شد، اظهار کرد: در دیداری 
محدوده  اکتشاف  پروانه  دارنده  نماینده  با  که  هم 
خواستار  شده  یاد  موارد  به  استناد  با  داشتم  مذکور 
طریق  از  موضوع  تکلیف  تعیین  و  عملیات  توقف 

صادرکننده پروانه اکتشاف شدیم.
طبیعی  محدوده  هم  نشست  این  در  حاضر  مدیران 
قابلیت ها و ظرفیت های گردشگری،  را در  بالوقایه 
از  صخره نوردی، زیست محیطی و اهمیت حفاظت 

زیستگاه حیات وحش، با اهمیت برشمردند.

۳۰ فرصت سرمایه گذاری و ۲۷ 
موافقتنامه اصولی اردبیل آماده 
واگذاری به سرمایه گذاران است

 مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
اردبیل گفت: ۳۰ فرصت سرمایه گذاری و ۲۷ موافقتنامه 
اصولی در اردبیل آماده واگذاری به سرمایه گذاران است.

عصر  ادیب  محمدی  ایرنا، حسن  خبرنگار  گزارش  به 
رویداد  برنامه های  تبیین  خبری  نشست  در  سه شنبه 
کرد:  اظهار  استان  این  استانداری  در   ۲۰۲۳ اردبیل 
گردشگری  پایتخت  عنوان  به  اردبیل  شهر  انتخاب 
کشورهای عضو اکو در سال میلادی جاری، افتخاری 
بزرگ برای این استان است و خبرنگارانی از کشورهای 
چین، روسیه، افغانستان، لبنان، عراق، آمریکا، نیوزیلند 

و کشورهای دیگر این رویداد را پوشش خواهند داد.
وی با تاکید بر اهتمام مسئولان و شهروندان در برگزاری 
باشکوه این رویداد افزود: برای برگزاری افتتاحیه رویداد 
اداره کل  این شهر آماده هستیم و  اردبیل ۲۰۲۳ در 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان که 
استان،  استاندار  اتفاق  به  است  رویداد  این  دبیرخانه 
امور خارجه آخرین  اکو و وزارت  اقتصادی  با سازمان 

هماهنگی ها را انجام داده است.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
اردبیل گفت: با سفارتخانه های کشورهای عضو اکو و با 
سفارتخانه برخی دیگر از کشورها نیز برای شرکت در 
این رویداد رایزنی کرده ایم و میهمانان و شخصیت های 
و  صربستان  بلغارستان،  رومانی،  کشورهای  از  رسمی 
همچنین سفیر و برخی مقامات چین در اردبیل حضور 

خواهند داشت.
سفرای  و  خارجی  میهمانان  کرد:  تصریح  ادیب 
وارد  ماه  اردیبهشت  ششم  در  اکو  عضو  کشورهای 
از  بازدید  برنامه  روز،  این  برای  و  اردبیل خواهند شد 
جهانی  بقعه  کابین،  تله  فندقلو،  گردشگری  مناطق 
شیخ صفی الدین اردبیلی و آب درمانی های شهرستان 

سرعین را در نظر گرفته ایم.
وی اظهار کرد: افتتاحیه رویداد اردبیل ۲۰۲۳ با حضور 
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، برخی 
مقامات کشوری و میهمانان خارجی ۹:۴۰ دقیقه روز 
پنجشنبه هفتم اردیبهشت ماه در مجتمع فرهنگی و 
همان  ظهر  از  بعد  و  بود  خواهد  اردبیل  فدک  هنری 
روز نشست های تخصصی و اقتصادی به منظور تبیین 
فرصت های سرمایه گذاری گردشگری اردبیل و جذب 

سرمایه گذار برگزار خواهد شد.

در  گفت:  کردستان  منطقه  مدیرمخابرات   
 ،ADSL راستای ارتقا و بهبود عملکرد سرویس
پهنای باند اینترنت در ۱۱ روستای شهرستان 

بیجار از ۱۰۰ مگابیت به ۱G افزایش یافت.
آزاد حکمت روز سه شنبه در گفت و گو با ایرنا 
پروژه  این  در  مند  بهره  روستاهای  اظهار کرد: 
جعفر آباد، کچه گنبد، میدان مظفرخان، آغبلاغ 
طغامین، حسین آباد سیاه منصور، دوسر، خرم 
آباد، ندری، چشمه منتش، توپ آغاج و کلوچه 

هستند.
این پروژه در نقاط مذکور  با تحقق  افزود:  وی 
شرایط لازم در راستای کاهش ترافیک شبکه، 
و  مجازی  فضای  به  دسترسی  سرعت  ارتقا 
سرعت  با  پیام  انتقال  آنلاین،  های  سرویس 
بالاتر، توسعه و تقویت کسب و کارهای اینترنتی 
برای  شهرها  به  روستانشینان  تردد  کاهش  و 
انجام برخی از کارهای اداری فراهم شده است.

اینکه  بیان  با  کردستان  منطقه  مدیرمخابرات 
سکنه  دارای  روستای   ۲۲۹ از  حاضر  حال  در 
ارتباط  دارای  روستا  بیجار ۲۱۸  در شهرستان 

هستند،  مخابراتی 
هزار   ۶ از  گفت: 
پورت   ۹۵۰ و 
واگذار   ADSL
شهرستان  در  شده 
و  هزار   ۲ بیجار، 
به  آن  پورت   ۴۶۵
ساکن  مشتریان 
روستایی  نقاط  در 

واگذار شده است.
شد:  یادآور  وی 
ارتقای  و  توسعه 
مخابراتی  بسترهای 
روستاهای  دیگر  در 
شهرستان بیجار در 
دستور کار قرار دارد 
برنامه  اساس  بر  که 

ریزی های کارشناسی شده محقق خواهند شد.
حکمت ادامه داد: این مجموعه با خرید و تامین 
تجهیزات لازم از تولید کنندگان داخلی صنعت 

امر  این  با  همگام  و  کرده  حمایت  مخابرات 
پتانسل های  و  از ظرفیت ها  استفاده حداکثری 
در  ای  توسعه  پروژه های  اجرای  برای  موجود 

راستای صرفه جویی در منابع را سرلوحه برنامه 
های خود قرار داده است.

پهنای باند اینترنت در ۱۱ روستای بیجار افزایش یافت

در  گفت:  کردستان  شهرسازی  و  راه  مدیرکل   
واحد  هزار   ۲۰ ساخت  برای  زمین  حاضر  حال 

مسکن ملی در سطح استان تامین شده است.
به گزارش ایرنا، جهانگیر الیاسی روز سه شنبه در 
گفت و گو با خبرنگاران در سنندج اظهار کرد: 
نخست  نیمه  در  شده  انجام  برنامه ریزی های  با 
امسال برای تمام افرادی که در طرح نهضت ملی 
اند،  شده  نهایی  تایید  و  کرده  نام  ثبت  مسکن 

زمین تامین خواهد شد.
وی افزود: براین اساس برای افراد ثبت نامی تایید 
شده در طرح نهضت ملی مسکن در قالب پنج 
خودمالکی،  دولت،  توسط  ساخت  شامل  گروه 
استیجاری، بافت فرسوده و مسکن روستایی در 

حال تامین زمین هستیم.
داد:  ادامه  کردستان  شهرسازی  و  راه  مدیرکل 
کردستان  در  مسکن  ساخت  برای  دولت  تعهد 

 ۸۰۰ و  هزار   ۳۶ دولت(  توسط  )ساخت 
هزار  هفت  اکنون  هم  که  است  واحد 
 ۱۳ برای  و  بوده  ساخت  حال  در  واحد 
تامین شده و  نیز زمین  هزار واحد دیگر 
در حال تعیین پیمانکار برای آماده سازی و 
واگذاری است که با این تعداد، واحدهای 
در حال ساخت به ۲۰ هزار واحد می رسد.

وی به برنامه ریزی برای تامین ۲۱ هزار 
واحد اشاره کرد و گفت: به همین منظور 
در  شهرها  جامع  طرح  بازنگری  مراحل 
بازنگری  محض  به  که  است  انجام  حال 

توافقات لازم انجام خواهد شد.
الیاسی با بیان اینکه هر آنچه تعهد داریم 
تحقق  شده  نهایی  تایید  متقاضیان  برای 

دستگاه  مازاد  اراضی  اکثر  افزود:  می کند،  پیدا 
های اجرایی تملک و در اختیار راه و شهرسازی 

ها  دستگاه  از  بعضی  در خصوص  و  گرفته  قرار 
نیز همچون مراکز آموزشی که دغدغه هایی برای 

آینده دارند، مذاکرات اولیه انجام و اراضی مازاد 
تملک خواهد شد.

تامین زمین برای ۲۰ هزار واحد مسکن ملی در کردستان
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ورزشی 6
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نوروزی: حساسیت  مبارزه با دوپینگ 
در ورزشکاران اعزامی به پاراآسیایی 

دوچندان است

تشریح  با  ورزشی،  پزشکی  فدراسیون  رئیس   
به  اعزامی  ورزشکاران  معاینات  انجام  جزئیات 
با  مقابله  بر  تأکید  و  هانگژو  پاراآسیایی  بازی های 
در  داروها  برخی  دلیل مصرف  به  گفت:  دوپینگ، 
بین ورزشکاران پارا، حساسیت ها در حوزه دوپینگ 

بیشتر است.
با  گفت وگو  در  دوشنبه  روز  نوروزی  غلامرضا 
معاینات  انجام  مورد  در  ایرنا،  ورزشی  خبرنگار 
پاراآسیایی  بازی های  به  اعزامی  ورزشکاران 
این  در  انجام شده  اقدامات  داشت:  اظهار  هانگژو، 
ویزیت  تخصصی،  آزمایش های  انجام  شامل  راستا 
خدمات  سونوگرافی،  انجام  داخلی،  متخصص 
ار آی،  ام  انجام  نوار قلب، ویزیت عمومی،  گرافی، 
سی تی اسکن و فیزیوتراپی در هر اردو بر حسب نیاز 

ورزشکاران مصدوم است.
اکو،  انجام  قلب،  متخصص  ویزیت  داد:  ادامه  وی 
ارتوپدی،  و  ورزشی  پزشکی  متخصص  ویزیت 
مشاوره دوپینگ، نسخه نویسی دارویی، انجام عمل 
سریع تر  هرچه  بازگشت  برای  اورژانسی  جراحی 
و  پاراتکواندو  رشته های  در  ورزشکاران  از  نفر  دو 
بازی های  در  حضور  به منظور  )قایقرانی(  پاراکانو 
در  آسیب  تشخیص  اساس  بر  هانگژو  آسیایی 
درمانگاه  ارتوپدی  متخصصان  توسط  معاینات 
انجام  اقدامات  از دیگر  فدراسیون پزشکی ورزشی 

شده است.
نایب رئیس کمیته ملی المپیک با بیان اینکه از سال 
بازی های  به  اعزامی  ورزشکاران  معاینات   ۱۴۰۱
پاراآسیایی هانگژو شروع شد، خاطرنشان کرد: این 
معاینات ادامه دارد و باید بدانیم که مسائل درمانی 
ورزشکاران پارا تمام شدنی نیست و همواره مدنظر 

قرار دارد.
بانوان  و  مردان  بخش  در  تیمی  رشته های  کدام 

مورد معاینه قرار گرفته اند؟
در  که  رشته هایی  ملی پوشان  مورد  در  نوروزی 
قرار گرفته اند،  معاینه  مورد  بانوان  و  مردان  بخش 
پاراوالیبال،  ملی  تیم های  اعضای  داد:  توضیح 
پاراکانو  پاراتکواندو،  پاراتنیس،  پارابسکتبال، 
شطرنج،  پاراتیراندازی،  پاراتیروکمان،  قایقرانی، 
بازی های  در  حضور  برای  گلبال  و  پارادوومیدانی 

پاراآسیایی معاینه شدند.
نابینایان،  و  معلولان  شنا  همچنین  افزود:  وی 
از جمله  پارادوچرخه  و  نابینایان  و  معلولان  جودو 
معاینات  مورد  که  است  مردان  مختص  رشته های 

پزشکی قرار گرفتند.
رئیس فدراسیون پزشکی ورزشی با اشاره به اینکه 
تاکنون ۱۸۵ نفر از ورزشکاران اعزامی به بازی های 
قرار  پزشکی  معاینات  مورد  هانگژو  پاراآسیایی 
دارد  ادامه  معاینات  این  کرد:  خاطرنشان  گرفتند، 
و تقریباً روبه اتمام است؛ اما تاکنون یکصد ورزشکار 
مرد و ۸۵ بانو از فدراسیون پزشکی ورزشی خدمات 

دریافت کرده اند.
پزشکی  معاینات  انجام  اینکه  به  اشاره  با  نوروزی 
ورزشکاران  با  پاراآسیایی  به  اعزامی  ورزشکاران 
اعزامی به بازی های آسیایی تفاوتی ندارد، اما توجه 
ورزشکاران  این  کرد:  بیان  می طلبد،  را  بیشتری 
هستند  پزشکی  پرونده های  و  محدودیت ها  دچار 
محل  در  که  هستند  همراه  بیماری  با  بعضاً  و 
برگزاری مسابقه نیازمند دیالیز هستند و باید تحت 
باتوجه به  بنابراین  افزود:  وی  گیرند.  قرار  درمان 
محدودیت های جسمانی، معاینات از عمق بیشتری 
المپیکی  ورزشکاران  حالی که  در  است  برخوردار 
و  سلامت  استاندارد  حد  از  برخورداری  به منظور 
معاینات  مورد  وجود،  صورت  در  بیماری  کشف 
پزشکی قرار می گیرند. در مورد ورزشکاران اعزامی 
بازی های آسیایی اگر ورزشکاری دارای پرونده  به 

باشد وضعیت سلامت وی به روز می شود.
پاراآسیایی  ورزشکاران  لیست  داد:  ادامه  نوروزی 
به  اعزامی  اما در مورد ورزشکاران  مشخص است؛ 

بازی های آسیایی هنوز لیست مشخص نیست.
ورزشکاران  بین  در  دوپینگ  با  مقابله  حساسیت 

پارا، بیشتر است
ورزشکاران  دوپینگ  با  مبارزه  مقوله  مورد  در  وی 
در  کرد:  اظهار  پاراآسیایی،  بازی های  به  اعزامی 
جدیت  با  فعالیت ها  دوپینگ،  با  مبارزه  مورد 
بعضاً  و  است  آموزش  اصلی  ابزار  و  دنبال می شود 
ورزشکاران  بین  در  داروها  برخی  دلیل مصرف  به 
بوده و  پارا، حساسیت ها در حوزه دوپینگ بیشتر 
این ورزشکاران باید به فرم معافیت مصرف درمانی 
توجه ویژه ای داشته باشند تا مدرک و مجوز لازم 

برای مصرف برخی داروها وجود داشته باشد.

سلیمی: مجموعه کادر فنی 
وزنه برداری یک ترکیب برنده است

خبر

مسعود مرادی: داوران ما زحمات زیادی 
می کشند

ناظر دیدار استقلال و پرسپولیس گفت: داوران زحمات 
زیادی می کشند و نباید آنها را متهم به ناعدالتی کنیم.

به گزارش خبرنگار مهر، مسعود مرادی پس از پایان دیدار 
استقلال و پرسپولیس و در جمع خبرنگاران در خصوص 
این دیدار و قضاوت داوران گفت: دو تیم عملکرد خوبی 
داشتند و باید بگویم داوران قضاوت خوبی از خود به جا 

گذاشتند.
وی افزود: به عنوان ناظر بازی گزارش این دیدار را ارسال 
ما زحمات  داوران  نیاید.  بوجود  تا مشکلی  خواهم کرد 
اشتباهی  که  است  این  تلاششان  و  کشند  می  زیادی 
نداشته باشند و اگر هم بازیکنان اعتراض می کنند این 
موضوع طبیعی است چون در این دیدار حساس فشار 
زیادی بر روی دو تیم است و باید به آنها حق بدهیم که 

بابت هر سوتی معترض باشند.
 VAR وی در پایان و در پاسخ به این پرسش که سیستم
به فوتبال ما خواهد آمد یا خیر گفت: امیدوار این اتفاق 
هر چه زودتر رخ دهد تا همه این اعتراضات از بین برود.

طارمی: پورتو برای قهرمانی امیدوار 
است/ تا آخرین لحظه می جنگیم

قهرمانی  برای  گفت:  پورتو  فوتبال  تیم  ایران  ستاره 
امیدوارم هستیم و تا آخرین لحظه می جنگیم.

به گزارش ایرنا؛ تیم فوتبال پورتو در دیدار مقابل پاکوش  
برای  امیدهایش  تا  بر صفر رسید  برتری دو  به  دِ فریرا 

قهرمانی در لیگ برتر پرتغال را حفظ کند.
در این دیدار، مهدی طارمی  یک گل به ثمر رساند و 
به عنوان بهترین بازیکن زمین انتخاب شد. وی در پایان 
تلویزیون  ورزشی  برنامه  یک  با  گفت وگو  در  دیدار  این 
تا  می دهم  اطمینان  پورتو  هواداران  به  گفت:  پرتغال، 
آخرین دقیقه لیگ به تلاشمان ادامه می دهیم و ناامید 

نمی شویم.
وی افزود: ما تیم قدرتمندی هستیم و در هر بازی برای 
به  هفته  هنوز چند  می کنیم.  تلاش  برتری  به  رسیدن 
پیش  قابل  چیزی  فوتبال  در  و  مانده  باقی  لیگ  پایان 

بینی نیست.
طارمی با بیان اینکه بازی مقابل پاکوش  دِ فریرا همیشه 
بسیار سختی  کار  نخست  نیمه  در  گفت:  است،  دشوار 
داشتیم اما معتقدم داور می توانست ۲ پنالتی دیگر برای 
ما بگیرد. البته من در این دیدار چند فرصت خوب را از 

دست دادم اما خوشبختانه به سه امتیاز دست یافتیم.

رئیس فدراسیون اسکی: »ستار صید« 
فراموشکار و ناسپاس است/ او پرونده 

اخلاقیِ باز دارد

 رئیس فدراسیون اسکی با اشاره به پناهندگی اسکی باز المپیکی 
ایران  در  که  سرمایه گذاری هایی  همه  صید«  »ستار  گفت: 
گویی  که  وانمود می کند  و طوری  کرده  فراموش  را  برایش شده 

موفقیت هایش صرفا نتیجه تلاش شخصی او بوده است!
عباس نظریان رئیس فدراسیون اسکی ظهر شنبه در گفت وگو با 
ایرنا در واکنش به اعلام پناهندگی ستار صید، اسکی باز المپیکی 
ایران به کشور نروژ، گفت: ستار صید یکی از ورزشکاران المپیکی 
است که سابقه ۲۰ ساله در اسکی ایران دارد و در این ۲۰ سال با 
استفاده از منابع کشور در ۳ المپیک و رویدادهای مختلف بین المللی 
شرکت کرد و باوجود شرایط سنی بالا، از برکات جمهوری اسلامی و 

مجموعه ورزش کشور بهره مند شد تا افتخار کسب کند.
نظریان با اشاره به شرایط همه گیری کرونا که در سه سال اخیر 
سبب لغو مسابقات بین المللی شد، افزود: صید از ۲ سال گذشته 
که به دلیل کرونا از حضور در مسابقات جهانی و المپیک محروم 
شد، گویا همه این سرمایه گذاری هایی که در ایران برای وی شده 
را فراموش کرده و طوری وانمود می کند که این موفقیت ها نتیجه 
تلاش خودش بوده است! این در حالی است که در این ۲۰ سال 
میلیاردها تومان برای صید در بخش آموزش، کمپ های تمرینی، 
اردو و اعزام ها هزینه شده است؛ هزینه هایی که نشان می دهد نظام 
مدیریت برای منابع انسانی توانمند کم نگذاشته و این بیانگر این 
است که تنها تلاش فردی صید برای رسیدن وی به موفقیت کافی 

نبوده است.
و  اشاره  صید  به  اسکی  فدراسیون  کمک های  دیگر  به  نظریان 
خاطرنشان کرد: او در ۲ سال گذشته جزو ۴ نفر سولیداریتی بوده 
که از کمک های مالی کمیته بین المللی المپیک در ۷ دوره استفاده 
 ۱۰۰ مختلف،  مبالغ  در  نقدی  صورت  به  کمک ها  این  و  کرده 
میلیون، ۵۰ میلیون، ۷۰ میلیون و ... به وی پرداخت شده است. این 
کمک ها جدا از هزینه هایی است که برای اعزام، تجهیزات، اردوی 

اتریش و سوئیس صید پرداخت شده است.
رئیس فدراسیون اسکی با بیان اینکه از نظر حمایتی و کمکی برای 
صید کم گذاشته نشده، افزود: برای یک ورزشکار مانند صید که 
سرمایه اسکی بود، همه جور هزینه شد و علاوه بر کمک های مالی، 
سایر کمک ها مانند اعزام به دوره های آموزشی و ... هم انجام شده 
است. شاید به اندازه ۱۰ ورزشکار در یکی، دو سال گذشته برای 
صید هزینه شد تا افتخار مسابقه دادن زیر پرچم ایران را داشته 

باشد.
المپیک  در  صید  شرکت  عدم  از  پس  اینکه  به  اشاره  با  نظریان 
برگشت،  ورق  کرونا،  به  ابتلا  دلیل  به  چین   ۲۰۲۲ زمستانی 
خاطرنشان کرد: پس از این اتفاق، صید همه زحمات و هزینه هایی 
که برای وی شد را فراموش کرد و در مصاحبه با رسانه های معاند 
بارها علیه کشور صحبت کرد. ما در مجموعه فدراسیون اسکی به 
دلیل شان و جایگاه نظام و حفظ آبروی وی، حرمت  نگه داشتیم 
و فکر کردیم با گذشت زمان به اشتباه خودش اعتراف می کند و 
راه های بازگشت را به برای او به عنوان یک ورزشکار و مربی باز 

گذاشتیم.

نایب رئیس فدراسیون وزنه برداری در پاسخ 
سرمربی  بی تجربگی  از  که  انتقاداتی  به 
گفت:  بزرگسالان می شود،  ملی  تیم  جدید 
ترکیب کادر فنی جدید، یک ترکیب برنده 

است.
نایب  سلیمی  بهداد  ایرنا،  گزارش  به 
حاشیه  در  وزنه بردای  فدراسیون  رئیس 
جمع  در  ملی پوشان  رکوردگیری  تمرین 
خبرنگاران گفت: بنا به پیشنهاد کادر فنی 
جدید رکوردگیری امروز انجام شد و درباره 
سطح کیفی رکوردها می توانید با کادر فنی 
صحبت کنید. قطعا آنها با توجه به تمریناتی 
که برگزار شده، بهتر می توانند در این باره 
فنی  کادر  کلیات،  مورد  در  کنند.  صحبت 

جدید نزدیک به یک ماه است کار را شروع 
کرده است و نسبت به روز اولی که تمریناتم 
را دیدم، وضعیت آمادگی بچه ها خیلی بهتر 
انجام  امروز  که  رکوردگیری  با  و  شده 
آسیا  قهرمانی  به  منتخب  نفرات  می شود، 
اعزام شوند. این مسابقات با توجه به اینکه 
انتخابی  و  سهمیه  کسب  مراحل  از  یکی 
المپیک است برای ما مهم است و بهترین 
نفرات به این مسابقات اعزام می شوند تا هم 
بتوانند مدال های خوبی کسب کنند و هم 
رنکینگ  تا  ثبت کنند  را  رکوردهای خوبی 
بیاورند.  به دست  را  جایگاه خوبی  المپیک 
فدراسیون  شرایط  درباره  ادامه  در  سلیمی 
اظهار  مشکلات،  به  توجه  با  وزنه برداری 

سختی  خیلی  شرایط  فدراسیون  داشت: 
از  کوهی  با  را  فدراسیون  که  روزی  و  دارد 
مشکلات و بدهی ها تحویل گرفتیم، بدهی 
مالیاتی و بدهی هایی بود که از سنوات قبل 
که  بود  بد خوابگاه  بود. شرایط  مانده  باقی 
یکی از دلایل ترک اردو توسط ورزشکاران 
مشکل  خیلی  سازمانی  چارت  نظر  از  بود. 
و  می برد  زمان  این مشکلات  داشتیم، حل 
شرایط در حال بهتر شدن است و در حال 
از  هم  بودجه خوب  یک  تا  هستیم  رایزنی 
مجلس، هم دولت و هم کمیته ملی المپیک 
وزنه برداری  ظرفیت  تمام  بگیریم.از  است، 
استفاده می کنیم تا حداکثر منابع را جذب 

کنیم تا شرایط بهتر شود.

درباره  وزنه برداری  فدراسیون  رئیس  نایب 
نواب  بودن  بی   تجربه  درباره  که  انتقاداتی 
تیم ملی مطرح  نصیرشلال سرمربی جدید 
می شود، خاطرنشان کرد: او در وزنه برداری 
بسیار خوشنام و شناخته شده است، قهرمان 
المپیک و عنوان دار جهان و المپیک است و 
و  می کند  فعالیت  مربیگری  در  سال هاست 
به عنوان کمک  انوشیروانی  در کنار سجاد 
است.  داشته  حضور  سال  چندین  مربی 
در  ببنیم،  مجموعه  یک  را  فنی  کادر  باید 
که  داریم  را  زارع  بهمن  نصیرشلال،  کنار 
تیم  و سال ها سرمربی  بوده  ایوانف  دستیار 
افتخار  من  و  است  بوده  بزرگسالان  ملی 
شاگردی شان را داشته ام. وحید ربیعی دیگر 
عضو کادر فنی سال هاست مربیگری می  کند 
مربی  و  دارد  ورزش  فیزیولوژی  دکترای  و 
بادانشی است. به نظر من ترکیب کادر فنی 
تیم ملی یک ترکیب برنده است و امیدوارم 
در مسابقات آینده می  توانیم نتایج خوبی از 
عملکرد این کادر ببینیم، همان طور که در 
یک ماه گذشته انصافا بچه ها نسبت به روز 
پیشرفت خوبی داشته اند. وی در  اردو  اول 
اینکه  درباره  ایرنا  سوال  به  پاسخ  در  پایان 
وزنه برداری به عنوان دومین رشته مدال آور 
بودجه  در  جایگاهی  چه  المپیک  در  ایران 
باشد،  داشته  باید  المپیک  ملی  کمیته 
می کنیم  را  تلاشمان  تمام  کرد:ما  تصریح 
که از تمام ارگان ها حداکثر بودجه را کسب 
ماه های  در  المپیک  ملی  کمیته  کنیم، 
و هتل  کردند  ما حمایت  از  گذشته خیلی 
آکادمی ملی المپیک و یک سالن اختصاصی 

برای اردو در اختیار ما گذاشته   اند.
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آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140160301022001561   مورخ 1401/08/04 هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم بر حسب 
ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و تصرفات مالکانه متقاضی کیوان روزبهانی فرزند علی به شماره شناسنامه 
3530 صادره از تهران نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی بمساحت 389/90 متر مربع مفروز و مجزی شده از پلاک 1047 فرعی مفروز از قطعه – تفکیکی از 115 
اصلی واقع در حوزه ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی علی صمیمی محرز گردیده لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه 
شخص یا اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ 
نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه گردد. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد و در هر حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 22 /01 /1402

تاریخ انتشار دومین آگهی: 05 / 02 / 1402

بابک احمدی
رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم 

وزنه برداری  فدراسیون  فنی  کمیته  رییس 
گفت: برای رشد و توسعه این ورزش نیازمند 
این  پیشرفت  و  هستیم  همه جانبه  حمایت 
ورزش در گرو حمایت وزارت ورزش و کمیته 

ملی المپیک است.
رکوردگیری  حاشیه  در  رضازاده  حسین   
وزنه برداری در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
بزرگسالان  برداری  وزنه  رکوردگیری  امروز 
در حال برگزاری است و با صلاحدید کمیته 
آسیا  قهرمانی  مسابقات  به  برتر  نفرات  فنی 
شرایط  رفته  رفته  امروز  می شوند.  مشخص 
بهداد  و  انوشیروانی  سجاد  و  می شود  بهتر 
سلیمی سعی و تلاش کرده اند تا وزنه برداری 
به اوج برسد. مشکلاتی وجود دارد ولی باید 
کار کرد، وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک 
نیز در این مسیر باید به دوستان کمک کنند.

این  در  نیز  کادرفنی  کرد:  اضافه  رضازاده 
مسیر در کنار تیم زحمت زیادی می کشد و 
برای کسب سهمیه  این راه چند مسابقه  در 

وجود  پاریس  المپیک 
ملی پوشان  باید  که  دارد 
برای کسب سهمیه تلاش 

کنند.
فنی  کمیته  رییس 
وزنه برداری  فدراسیون 
کیانوش  وضعیت  به 
و  کرد  اشاره  رستمی 
و  المپیک  قهرمان  افزود: 
جهان یکی از رکوردداران 
حساب  به  وزنه برداری 
رقابت های  در  و  می آید 
توانست  کلمبیا  جهانی 
مدال ارزشمندی را برای 
کشورمان به ارمغان آورد. 
با توجه به سن و سال بالا 

رستمی،  ویژه  شرایط  و 
شبانه روز تمرین می کند تا بتواند با تلاش در 
به مدال دست  رویدادهای جهانی و آسیایی 

یابد.
وی با تاکید بر لزوم حمایت از تیم ملی ادامه 
داد: در کنار نواب نصیرشلال، ۲مدال آور دیگر 
این  در  می کنند.  را همراهی  او  کادرفنی  در 

دارد،  نیاز  کادرفنی  که  امکاناتی  هر  مسیر 
فدراسیون تامین می کند. اردوی تیم ملی از 
هفتم فروردین آغاز شد و تا رقابت جهانی نیز 

ادامه دارد.

رضازاده: رشد وزنه برداری در گرو حمایت وزارت 
ورزش و کمیته المپیک است
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کمیته روسای موزه های »ائتلاف 
حفاظت از میراث فرهنگی آسیا« 

تشکیل شود

 قائم مقام وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
آسیا  میراث فرهنگی  از  برای حفاظت  ائتلاف  اعضای  از 
خواست در کنار »سفیران جوان« و »تشکل های مردم 
عضو  کشورهای  ملی  موزه های  روسای  کمیته  نهاد«، 

تشکیل شود.
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزارت  از  ایرنا  گزارش  به 
صنایع دستی، علی دارابی که برای شرکت در چهارمین 
اجلاس ائتلاف برای حفاظت از میراث فرهنگی آسیا به 
عمومی  اجلاس  در  خود  سخنان  در  کرده،  سفر  چین 
ائتلاف به نقش و قدرت موزه ملی در توسعه دیپلماسی 
عمومی و گسترش صلح و مناسبات کاهش منازعات و 
اعضای  از  و  اشاره کرد  میراث  ارتقاء سواد  و  اختلافات 
و  جوان«  »سفیران  کنار  در  کرد  درخواست  ائتلاف 
»تشکل های مردم نهاد«، کمیته روسای موزه های ملی 

کشورهای عضو تشکیل شود.
ماندگار  میراث فرهنگی  پشتوانه  بدون  شدن«  »جهانی 

نیست
دارابی افزود: جهانی شدن بدون پشتوانه میراث فرهنگی 
و  فرهنگ  مهد  و  کانون  آسیا  و  بود  نخواهد  ماندگار 
تمدن باستانی بوده است باید در عرصه توسعه و بسط 
بایسته  اهتمام  فرهنگی  و  بین الملل  روابط  و  مناسبات 

داشته باشد.
فرهنگی  میراث  وزارت  میراث فرهنگی  معاون 
اظهارداشت: ایران به عنوان تمدن کهن و دارای تاریخ 
تاریخی ثبت  اثر  از ۳۵ هزار  هفت هزار ساله که بیش 
شده دارد، برنامه های گسترده ای را برای حفظ و صیانت 
از میراث فرهنگی دارد و از هر اقدامی که موجب حفظ 
و توسعه میراث فرهنگی در جهان شود، حمایت خواهد 
کرد. به گزارش ایرنا، ائتلاف برای میراث فرهنگی آسیا 
توسط جمعی از کشورها از جمله ایران بنیان گذاری شد.

ارمنستان، کامبوج، جمهوری دموکراتیک  ایران،  چین، 
خلق کره، قرقیزستان، پاکستان، سوریه، امارات متحده 
اعضای  سریلانکا  میانمار،  آذربایجان،  یمن،  عربی، 
موسس این ائتلاف و بنگلادش، سنگاپور، تاجیکستان، 

ازبکستان و ویتنام اعضای ناظر آن هستند.
این ساز و کار همکاریِ بین دولتی است که در راستای 
فرهنگی  میراث  از  حفاظت  برای  آسیایی  طرح  اجرای 
که توسط کشورهای آسیایی مطابق با اصول مشارکت 
داوطلبانه، برابری، احترام متقابل و منافع متقابل ایجاد 
شده است و هدف آن افزایش ظرفیتِ حفاظت و استفاده 
از میراث فرهنگی در و هماهنگی طولانی مدتِ حفاظت 
توسعه ی  با  همراه  آسیا  سراسر  در  فرهنگی  میراث  از 
اقتصاد، جامعه، فرهنگ، گردشگری و حفاظت از محیط 

زیست است.
تقویت ارتباطات مستقیم مردم به مردم بین کشورهای 
آسیایی، تسهیل کردن انتقال تمدن های آسیایی و ایجاد 

جامعه ای با آینده ی مشترک برای آسیا و مقر است.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به اینکه زنده یاد 
افروغ پرچمدار نقد درون گفتمانی بود، گفت: وی هیچ 

وقت از گذشته انقلابی گری خود پشیمان نبود.
به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، محمدمهدی اسماعیلی 
در آیین نکوداشت زنده یاد عماد افروغ با گرامیداشت یاد 
اظهارداشت:  فقید  جامعه شناس  و  استاد  این  خاطره  و 
وی در این یک سال و نیم پایانی عمر خود در وزارت 
در  عضویت  حوزه؛  چهار  در  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ 
شورای فرهنگ عمومی، عضویت مرکز رصد، عضویت در 
شورای پژوهشی پژوهشگاه و عضویت در هیئت نظارت 
دقت،  با  موارد  این  همه  در  و  همکاری  قبول  کتاب  بر 
حساسیت و صراحت لهجه حضور داشتند و وظیفه خود 

را به تمامی در این حوزه ها انجام می دادند.
افتخار  افروغ برای من که  وی گفت: شخصیت زنده یاد 
شاگردی ایشان را داشتم، به صورت ویژه قابل احترام، 
دکتری  دوره  در   ۱۳۸۱ سال  است.  تکریم  و  تعظیم 
افروغ  دکتر  سیاسی  جامعه شناسی  درس  دانشجوی 
بودم و از ایشان مرتب آموختم و اینجا از منظر شاگردی 

ایشان صحبت می کنم.
اسماعیلی افزود: ما در کنار زنده یاد افروغ آموخته بودیم 
که  معتقدیم  بگوییم،  و شجاعت، سخن  با صراحت  که 
انقلاب اسلامی اساسش برای این شکل گرفته که بتوانیم 
سخنان متفاوت را بگوییم و بشنویم و اصل آزاداندیشی 
انقلاب اسلامی است و خوانشی است که  جزو لاینفک 

امام و رهبری انقلاب دارند.
افروغ  زنده یاد  بیان کرد:  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
پرچمدار نقد درون گفتمانی بود و به صراحت سخنانش 
فرهنگی  کمیسیون  ریاست  و  نمایندگی  کسوت  در  را 
نظام  رسمی  تریبون های  در  و  اسلامی  شورای  مجلس 
بیان می کرد و هیچ وقت از انقلابی گری پشیمان نشده 

بود و تلاش نمی کرد از گذشته خود فاصله بگیرد.
انقلابی گری  گذشته  به  افروغ  زنده یاد  اظهارداشت:  وی 
ما  و  بود  واقعی  منتقد  افتخار می کرد، یک مصلح  خود 
افتخار داریم که در انقلاب اسلامی چنین شخصیت هایی 

بزرگی را داشتیم و داریم.
سیدمجید  همراهی  با  دیدارم  آخرین  گفت:  اسماعیلی 
امامی دبیر شورای فرهنگ عمومی با زنده یاد افروغ در 
مثل  بود  پرواز  آماده  بود،  وی  منزل  در  پایانی  ماه های 
از  ذوق  و  اشتیاق  با  است،  هجرت  آماده  که  کبوتری 
دنیای پس از مرگ سخن می گفت و با تواضع همیشگی 
سخن می گفت و رفتار می کرد، در این دیدار عکسی را 

به یادگار ثبت کردیم.
به  انقلاب  معظم  رهبر  تسلیت  پیام  به  اشاره  با  وی 
عزیز  رهبری  افزود:  افروغ  زنده یاد  درگذشت  مناسبت 
معلم  این  اینطور  و  دادند  را  ویژه  پیام  آن  و حکیم که 
قرار  تکریم  و  تحسین  مورد  را  انقلاب  جامعه شناسی 
زنده یاد  خانواده  برای  و  می کنم  تشکر  و  تقدیر  دادند. 
صبر  طلب  خداوند  از  وی  همکاران  و  دوستان  افروغ، 
جلیل دارم. اسماعیلی هدیه ای؛ )عکسی از زنده یاد عماد 
این  خانواده  به  را  انقلاب«  معظم  رهبر  کنار  در  افروغ 

جامعه شناس فقید تقدیم کردند.
زنده یاد افروغ نماد روشنفکری متعهد بود

جمع  در  همچنین  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
شخصیت  یک  افروغ  دکتر  اظهارداشت:  خبرنگاران 
انقلابی گری  گذشته  از  وقت  هیچ  و  بود  مصلح  انقلابی 
خود پشیمان نبود و نسبت به آینده طرح و ایده داشت.

افروغ نماد روشنفکری متعهد  اسماعیلی گفت: زنده یاد 
بود و نسبت به انقلاب غیرت و تعصب داشت و تا روز 
پایانی با این علاقه نسبت به امام و انقلاب عمر شرفیش 

را به پایان رساند.
تشخیص  مجمع  عضو  صفارهرندی  محمدحسین 
مصلحت نظام و وزیر اسبق فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز 
بهترین وصف درباره زنده یاد  این آیین اظهارداشت:  در 
عماد افروغ، نام وی است که هم عماد بود و هم افروغ، 

صلابت داشت و تکیه گاه بود. 
وی با اشاره به سابقه آشنایی خود با زنده یاد افروغ گفت: 
برمی گردد که  به دهه ۶۰  ایشان  با  آشنایی من  سابقه 
پوشیده  انقلاب  از  پاسداری  برای  را  لبلس سپاهی گری 

بودیم و افروغ نماینده تشکیلات ما در شیراز بودند، به 
واسطه جایگاه ایشان اما به لحاظ شخصیتی استوار، عالم 
و اثرگذار بود و عالمانه با مسایل برخورد می کرد حتی 
انگلیس که دو هفته  در زمان محبوس بودن در زندان 
اعتصاب غذای تر داشت بر صلابت وی تاثیری نداشت. 

صفارهرندی افزود: زنده یاد افروغ در زمان های مختلف 
با تکنیک های مختلفی با مسائل برخود می کرد اما جوهر 
وجودی او تغییر نکرد در مقام یک اصولگرا اصلاح طلب 
و در مقام اصلاح طلبی از اصول عقب نشینی نکرد و بابت 

گذشته های خود هیچ وقت پشیمان نشد.  

در  کرد:  بیان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  اسبق  وزیر 
نمی شد  ناراحت  انسان  اما  نداشت  توافق  ما  با  مواضعی 
احضاریه های  از  وقت  بود.هیچ  پایبند  اصول  به  چون 
بود،  آن  رییس  افروغ  که  مجلس  فرهنگی  کمیسیون 
احساس نگرانی نداشتم. وی معتقد بود که نباید سبک 
زندگی را به حال خود رها کنیم که هر اجنبی ویژگی 
ظاهری  آرایستگی  و  پوشش  مقوله  کند،  اضافه  آن  به 
را با قانون مد و لباس پبگیری کرد و به صورت قانون 
تصویب شد و زنده یاد افروغ پیگیری می کرد که مجری 

چه کرده است. 
سیدعباس صالحی وزیر اسبق فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
نماینده ولی فقیه و رئیس موسسه و روزنامه اطلاعات نیز 
در این آیین با اشاره به ویژگی های روشنفکران ایرانی در 
۱۵۰ سال اخیر گفت: روشنفکران ما به دو دسته مبنا 
داشتن و مبنا نداشتن تقسیم می شوند زند ه یاد افروغ 
روشنفکر مقلد و مذبذب نبود، دارای مبنا بود و این مبنا 

به وی در مسیری که داشت استواری می داد. 
انقلاب  ایران  کشور  رسمی  سیاسی  گفتمان  افزود:  وی 
اسلامی است و سه موضع براندازانه، مصلحت اندیشانه و 
معتدل اما نقادانه در جامعه وجود دارد، زنده یاد افروغ 
گرایش سوم را داشت و در طول این چهل سال به این 
گرایش معتقد بود، وی قالب شکن و ساختارشکن بود 
و رهایی از فرم ها را دنبال می کرد و شخصیت آزاده ای 

داشت. 
صالحی بیان کرد: مرحوم افروغ قالب های رسمی علم را 
نمی پذیرفت، وی روشنفکری در دل مردم و با مردم بود 
ایشان از این دسته بود، در کتاب »فریادهای خاموش« 
با  او  روان  ارتباطی  و  روزمره  زندگی  از  افروغ  خاطرات 
او  تدین  بخوانیم  می توانیم  را  مردم  مختلف  قشرهای 
اجتماعی است و در مناسبت های مختلف در میان مردم 

و در جامعه است. 
افروغ  یاد   زنده  اسلامی،  ارشاد  و  فرهنگ  اسبق  وزیر 
مرگ اندیش بود، مرگ در اندیشه او یک موهبت و هدیه 
است و حقی است که خداوند بر انسان دارد که غیرقابل 

تبیین و جایگزین است. 
انقلاب  شورای  عضو  پارسانیا  حمید  حجت الاسلام 
فلسفی  دیدگاه های  بیان  به  آیین  این  در  نیز  فرهنگی 
زنده یاد افروغ پرداخت و گفت: زمانی که بحث عقلانیت 
پوپر  راستا دیدگاه های  این  انتقادی مطرح می شود، در 
و مکتب فرانکفورت مطرح می شود که افروغ در مقابل 
این دیدگاه ها موضع می گرفت و دیدگاه سومی را مطرح 

می کرد. 
وی گفت: زنده یاد افروغ، دغدغه پیوند فرهنگ و دین را 
با علم داشت که به گونه ای نظام مند تبیین و حفظ کند، 
نقد  برای  نوعی مرجعیت بخشیدن  ایشان  محصول کار 
و قرآن نسبت به معرفت علمی بود و کارهای اخیر وی 
در محضر نهج البلاغه و دغدغه ای بود که بتواند تحلیل 
جامعه شناختی خود را در گفت و گوی حضرت علی)ع( 
و نهج البلاغه داشته باشد و اینها را جدای از کار علمی 

خود نمی دانست. 
هویت  با  را  خود  هویت  افروغ  یاد  زنده  افزود:  پارسانیا 
وی  دارد،  صدرایی  حکمت  که  می دانست  یکی  انقلاب 

همچنین بر دفاع از حقیقت و ترویج آن تاکید داشت.
زنده یاد افروغ آلوده سیاست نشد  

استاد  جامعه شناس،  ربیعی  علی  آیین  این  ادامه  در 
اولین  از  گفت:  دوازدهم  دولت  سخنگوی  و  دانشگاه 
خصوصیت های  می رسد،  ذهنم  به  افروغ  از  که  ویژگی 
اخلاقی، شیوه زیست و سپس آرا و نظرات او بود، میان 
سخن  گانه  دو  نداشت،  وجود  تفاوتی  او  رفتار  و  گفتار 
نگفت، زیست نکرد، هر چه بود خودش بود و نمودش 
یکی بود.  وی افزود: زنده یاد افروغ اهل تظاهر و ریا نبود. 
سخن  چندگانه  برخی  که  است  بیمار  ما  جامعه  چقدر 
می یافت.  را  سخن  و  نمی بافت  سخن  افروغ  می گویند، 
سخنی که می گفت بر اساس یافته هایی بود که از مطالعه 
در  بود،  بنیاد  عدالت  افروغ  بود.  آورده  دست  به  عمیق 

سیاست ورزی، عدالت و انصاف را رعایت می کرد. 
بود  جامعه شناس  و  سیاست شناس  کرد:  بیان  ربیعی 
بود،  اسلامی  نماینده مجلس شورای  که  دورانی  در  اما 
آلوده سیاست نشد، الگویی ایدئولوژیک نساخت. الگوی 
که  بود  اصول گرایی  یک  افروغ  بود.  ساده  نماینده  یک 
چارچوب فکری و نظری داشت. به نظریه اهمیت می داد. 

رابطه نظریه و عمل را مطالعه و درک کرده بود. 
افروغ  یاد  زنده  اظهارداشت:  دوازدهم  دولت  سخنگوی 
میانه  در  او  بود،  رئالیسم  انتقادی  عقلگرایی  به  معتقد 
ایستاد و معتقد بود که دستاورد تاریخی یک ملت باید 

حفظ شود و نگران آن بود. 
سعید ابوطالب نماینده سابق مجلس شورای اسلامی نیز 
در این آیین اظهارداشت: من برای این استاد تمام یک 
دانشجوی ناتمام بودم. در دوره ای قرائت های متفاوت از 
دین و مسایل مختلف وجود داشت که کسی پاسخ آن 
مرا  سوالات  از  بسیاری  پاسخ  افروغ  اما  نمی دانست  را 

می دانست. 

وزیر فرهنگ:  زنده یاد عماد افروغ از 
گذشته انقلابی گری خود پشیمان نبود

خبر

رییس سازمان سینمایی مطرح کرد؛

خودخواهی و تمایلات سیاسی برخی 
سینماگران به سینما آسیب زده است

و  فردی  رفتار  که  کرد  بیان  سینمایی  سازمان  رییس 
خودخواهانه عده ای از همکاران سینما با تمایلات سیاسی 
و هنجارگریزی، در این سال ها به وجهه عمومی و سرمایه 

اجتماعی سینما آسیب زده است.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی سازمان 
کشور  سینمایی  سازمان  رئیس  خزاعی  محمد  سینمایی، 
در شصت و سومین جلسه شورای معاونان و مدیران این 
معیشت،  بهبود  را  سینمایی  رویکرد  مهم ترین  سازمان، 

رونق تولید و تقویت ظرفیت اقتصاد سینما عنوان کرد.
با  جلسه  این  در  سینمایی  سازمان  رئیس  خزاعی  محمد 
اشاره به چند راهبرد عملیاتی مهم در سال ۱۴۰۲ گفت: 
مهم ترین اولویت این سازمان در سال جدید رونق اقتصاد 

و توجه به معیشت خانواده سینماست.
سالن های  از  مردم  گسترده  استقبال  به  اشاره  با  وی 
شده  انجام  اقدامات  همچنین  و  جاری  سال  در  سینما 
با  افزود:  گذشته  سال  در  سینما  گیشه  رونق  منظور  به 
برنامه ریزی هایی که صورت گرفت شاهد گیشه پر رونقی 
در نیمه اول سال گذشته و تا شهریور ماه شاهد اوج گیری 
و روند تصاعدی فروش سینماها بوده ایم و آمارها حکایت 
فیلم ها  فروش  صعودی  روند  که  است  داشته  این  از 
با  همزمان  متأسفانه  ولی،  کند  پیدا  ادامه  سال  پایان  تا 
ناآرامی های مهرماه گذشته و غفلت و شیطنت عده قلیلی 
از سینماگران و فضاسازی های منفی و تخریبی این روند 
نزولی شد. با این وجود همکاران ما در سازمان سینمایی 
و  ناآرامی ها  این  به رغم  که  کرده اند  پیش بینی  تدابیری 
بعضاً، کارشکنی و سنگ اندازی تعداد اندکی از سینماگران 

شاهد تعطیلی سینماها نباشیم.
برخی با موضع گیری سینما را تخریب کردند

برخی  اینکه  به  اشاره  با  سینمایی  سازمان  رئیس 
سینما  پیکره  به  آسیب ها  و  تخریب ها  موضع گیری ها، 
است،  گرفته  صورت  سینما  خود  درون  از  عده ای  توسط 
مطرح کرد: به طور قطع، اگر این شرایط به سینما تحمیل 
تداوم  پایان سال  تا  فیلم ها  فروش  روند صعودی  نمی شد 
سر  پشت  را  پررونقی  سال  گیشه  لحاظ  به  و  کرده  پیدا 

می گذاشتیم.
در  مهم  محورهای  دیگر  از  را  تولید  رونق  خزاعی 
سیاست های سازمان سینمایی در سال ۱۴۰۲ عنوان کرد 
و گفت: با توجه به رهنمودهای مقام معظم رهبری مبنی 
بر »سال رونق تولید و مهار تورم«، راهبرد رونق تولید را 
از دیگر دستورالعمل های این سازمان در سال جاری است.

وی ادامه داد: لازم است تولید ارزان قیمت آثار سینمایی 
بودجه های  با  تولید  فضاهای  توسعه  برای  برنامه ریزی  و 
پایین و در برگیری بیشتر اهالی خانواده سینما در دستور 
کار قرار گیرد. تقویت ظرفیت اشتغال اهالی سینما و رفع 
بحران بیکاری و نیز، حل مسئله معیشت خانواده سینما، از 
اولویت های سازمان بوده و در سال جدید جدی تر می شود. 
غافل  نباید  فاخر  آثار  تولید  از  نگاه،  این  کنار  در  اگرچه 

شویم.
خزاعی تقویت فضای همدلی و همگرایی در خانواده سینما 
را از ضرورت ها و نیازهای اساسی این حوزه خواند و تاکید 
کرد: نقش نهادهای صنفی در تقویت همدلی و همگرایی 
برای توسعه سینمای ملی مهم است و واقعیت این است 
نهادها،  همه  باید  موجود،  مشکلات  کاهش  برای  که 
سازمان ها، مؤسسات و فعالان حوزه سینما دست به دست 
یکدیگر دهند تا با توجه به چالش های اقتصادی کشور در 

این حوزه، مشکلات را به حداقل برسانیم.
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آگهی موضوع کد 914 مجموعه بخش نامه های ثبتی در 
خصوص عدم دسترسی مالک به مجاورین 

نظر به تقاضای آقای ابراهیم وفائی کرده مهینی بوکالت از 
 –  73136 شماره  وکالت  سند  بموجب  افشار  مهین  خانم 
کریم  رباط   17 شماره  رسمی  اسناد  دفتر   1388/04/27
و سند رسمی شماره 73136-1400/06/29 دفتر اسناد 
طول  تعین  و  مساحی  بر  مبنی  گلستان   17 شماره  رسمی 
را  خویش  تقاضای  اصلی   147 از  فرعی   347 پلاک  متراژ 
ثبتی  های  نامه  بخش  مجموعه   914 کد  اجرای  راستای  در 
است  نموده  کریم  رباط  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  تسلیم 
در همین راستا تحدید حدود پلاک مرقوم راس ساعت 10 
صبح روز سه شنبه مورخ 1402/03/02 )دوم خرداد ماه 
پلاک  وقوع  محل  در  شمسی(  دو  و  چهارصد  یکهزارو  سال 
پلاک  مجاور  مالکین  به  بدینوسیله  آمد.لذا  خواهد  بعمل 
347 فرعی از 147 اصلی )ملکی خانم مهین افشار ( اعلام 
پلاک  در  خویش  برای  حقی/حقوقی  مدعی  چنانچه  میگردد 
موقوم میباشند و یا نسبت به حدود تصرفی اعلامی از سوی 
محل  در  مقرر  ساعت  و  روز  در  دارند  اعتراضی  متقاضی 
اداره  نماینده  به  را  اعتراض  مراتب  و  حاضر  پلاک  وقوع 
ثبت اسناد و املاک رباط کریم اعلام و سپس اعتراض کتبی 
خویش را ظرف همان روز تسلیم اداره ثبت اسناد و املاک 
هیچ  عملیات  انجام  از  پس  است  نمایند.بدیهی  کریم  رباط 
گونه اعتراضی از سوی مجاورین پذیرفته نخواهد شد و این 
خواهد  اقدام  عملیات  ادامه  به  نسبت  مقررات  وفق  اداره 

نمود.
بابک احمدی – رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رباط کریم 

آگهی موضوع ماده 3قانون وماده13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای 

فاقدسندرسمی
 140160301206002042 شماره  برابررای   
مورخ1397/09/10 هیأت اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقدسندرسمی مستقر 
مالکانه  تصرفات  بهارستان  ملک  ثبت  حوزه  درواحدثبتی 
رجبعلی  فرزند  رمضانی  ملکعلی  آقای  متقاضی  بلامعارض 
قطعه  یک  ششدانگ  به  نسبت   320 شناسنامه  بشماره 
پلاک  مربع  متر   50 مساحت  به  درآن  احداثی  بابنای  زمین 
24948 فرعی از 142 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
3589 فرعی از 142 اصلی واقع در سلطان آباد خریداری 
لذابه  است  گردیده  محرز  قیدر  جواد  آقای  رسمی  ازمالک 
منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله15 روزآگهی 
می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدورسندمالکیت 
انتشار  ازتاریخ  توانند  باشندمی  داشته  اعتراضی  متقاضی 
اداره  این  به  خودرا  اعتراض  دوماه  مدت  به  آگهی  اولین 
تسلیم وپس ازاخذرسید،ظرف مدت یک ماه ازتاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواست خودرابه مراجع قضایی تقدیم نماید.
وصول  وعدم  مذکور  مدت  انقضای  درصورت  است  بدیهی 

اعتراض طبق مقررات سندمالکیت صادرخواهدشد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/02/22
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/02/07

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد واملاک

آگهی فقدان سند مالکیت
درخواست  طبق  کندی  محمدپوراولی  حسن  احمد  آقای 

تسلیم  با   1401/12/23 مورخ   21838 شماره  به  وارده 
شماره  رسمی  اسناد  دفترخانه  شده  مصدق  استشهادیه 
یک  مالکیت ششدانگ  اینکه  سند  اعلام  با  کریم  رباط   38
متر  پنج  و  هفتاد  و  صد   /  175 مساحت  به  زمین  قطعه 
مربع قطعه 89 به شماره پلاک 6977 فرعی از 161 اصلی 
42280صفحه  ثبت  ذیل  کریم  رباط  ثبتی  درحوزه  واقع 
صادر  و  ثبت  زارعی  محسن  بنام   191 جلد  دفتر   461
برابر  ثبت  مورد  تمامت  ادامه  در  است  گردیده  تسلیم  و 
دفترخانه  مورخ 1393/01/07  قطعی شماره 9217  سند 
147 تهران به حسن محمدپور منتقل گردیده است و سند 
دفتر  ذیل   98  – الف   727565 سریال  شماره  به  مالکیت 
و  ثبت  بنامش   139820301022010949 الکترونیکی 
که  مفقود گردیده است  جابجایی  بعلت  که  و تسلیم   صادر 
مالک طی درخواست وارده فوق تقاضای صدور المثنی سند 
اجرای  در  مراتب  لذا  است  نموده  را  مذکور  پلاک  مالکیت 
ماده 120 آئین نامه اصلاحی قانون ثبت در یک نوبت آگهی 
معامله  انجام  اشخاصی مدعی  یا  چنانچه شخص  تا  گردد  می 
می  خود  نزد  مالکیت  سند  وجود  یا  مرقوم  ملک  به  نسبت 
باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را 
ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله به این اداره 
مراجعه و رسید دریافت نماید در غیر اینصورت اداره ثبت 
وفق مقررات اقدام خواهد نمود و اعتراض ایشان فقط در 

مراجع قضائی قابل رسیدگی خواهد بود.
 بابک احمدی -  رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
رباط کریم 

آگهی فقدان سند مالکیت
به  وارده  درخواست  طبق  باشکند  اسدزاده  زینب  خانم 

شماره  وکالتنامه  با   1401/12/20 مورخ   21562 شماره 
با  پرند   63 خانه  دفتر   1396/04/19 مورخ   15757
رسمی  اسناد  دفترخانه  مصدق  استشهادیه  دوبرگ  تسلیم 
شماره 63 پرند با اعلام اینکه  سند مالکیت ششدانگ یک 
  79/62 مساحت  به  اول  طبقه  در  واقع  آپارتمان  دستگاه 
تفکیکی   7 قطعه  سانتیمتر  دو  و  شصت  و  متر  نه  و  هفتاد 
به شماره پلاک 2387 فرعی از 165 اصلی مفروز و مجزی 
شده از 983 فرعی از اصلی مرقوم واقع درحوزه ثبتی رباط 
 139820301022004219 الکترونیکی  دفتر  ذیل  کریم 
سلیمی  زهرا  بنام   97 ج  سری   742829 سریال  شماره  به 
وانقی فرزند قاسم ثبت و صادر و تسلیم شده است سپس 
مورخ   29635 شماره  رهنی  سند  برابر  ثبت  مورد  تمامی 
1398/04/15 دفترخانه 61 اسلام آباد غرب در رهن بانک 
کشاورزی می باشد که وکیل مالک طی درخواست وارده فوق 
نموده  را  مذکور  پلاک  مالکیت  سند  المثنی  صدور  تقاضای 
صدر  مشخصات  با  مالکیت  سند  که  نموده  اعلام  و  است 
تقاضای  و  است  گردیده  مفقود  کشی  اساس  بعلت  الذکر 
لذا  المثنی پلاک مذکور را نموده است  صدور سند مالکیت 
مراتب در اجرای ماده 120 آئین نامه اصلاحی قانون ثبت در 
یک نوبت آگهی می گردد تا چنانچه شخص یا اشخاصی مدعی 
انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد 
خود می باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض 
خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله به این 
اداره مراجعه و رسید دریافت نماید در غیر اینصورت اداره 
ثبت وفق مقررات اقدام خواهد نمود و اعتراض ایشان فقط 

در مراجع قضائی قابل رسیدگی خواهد بود.
 بابک احمدی -  رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
رباط کریم 
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 فرماندار شهرستان رباط کریم گفت: از 
مشکلات عدیده و دغدغه مهم شهرک 
کمبود  شهرستان  این  صنعتی  های 

امکانات اولیه آب و برق و گاز است.
احمدی  امید  ایرنا  به گزارش خبرنگار 
بررسی  نشست  در  پنچشنبه  شامگاه 
با  که  صنعتی  های  شهرک  مشکلات 
استان  دادگستری  کل  رئیس  حضور 
تهران و هیئت همراه برگزار شد اظهار 
شهرک  ایجاد  و  توسعه  داشت:لازمه 
های  زیرساخت  تامین  صنعتی  های 
مشکلات  رفع  و  اولیه  امکانات   ، برقی 

در حوزه تولید و صنعت است.
وی افزود: برای تحقق و تسریع در رفع 
با  این مشکل، برنامه اساسی تدوین و 
و  رسان  خدمات  دستگاه های  تعامل 
تهران  استان  و  شهرستان  در  مربوطه 

صورت خواهد پذیرفت.
مردم  اینکه  بیان  با  ادامه  در  احمدی 
دارند  توقع  کریم  رباط  شهرستان 
صنعتی  های  شرکت  مزایای  و  منافع 

مهمترین  افزود:  برسد  شهرستان  به 
است  شهروندان  دغدغه  که  موضوعی 
افزوده  ارزش  و  مالیات  با  ارتباط  در 
در  مستقر  صنعتی  های  کارخانه 
شهرستان که به تهران اختصاص داده 
می شود و بخش ناچیزی به شهرستان 

بر می گردد.
نشان  خاطر  کریم  رباط  فرماندار 
افزوده  این ارزش  با اختصاص  ساخت: 
توانایی  شهرستانها  به  ها  داده  و  ها 
خدمات رسانی در شهرک های صنعتی 
افزایش می یابد و بخش بسیار زیادی 

از مشکلات صنعتی مرتفع می گردد.
تخصیص  به  پایان  در  ممسئول  این 
اشاره  صنعتی  های  شهرک  به  اراضی 
و تاکید کرد: در شهرستان رباط کریم 
پیرامون تخصیص اراضی ملی به بخش 
اجرای  جهت  صنعتی  و  خصوصی 
طرح ها و فعالیت های مختلف صنعتی 

هیچ گونه مشکلی وجود ندارد.

کمبود آب و برق از مهمترین مشکلات 
شهرک های صنعتی رباط کریم است

زیست  محیط  حفاظت  اداره  رییس 
شهرستان بهارستان از افتتاح سیستم 
بزرگ  پایانه  فاضلاب  خانه  تصفیه  
تهران  استان  کالای  نقل  و  حمل 
شهرستان  این  شهر  نسیم  در  واقع 
در پنجمین روز از گرامیداشت هفته 

زمین پاک خبر داد.
ایرنا  چهارشنبه  روز  گزارش  به 
تهران،  استان  زیست  محیط  از 
این  گفت:  جودکی  محمدعلی 
با  فاضلاب  تصفیه  سیستم 
سوی  از  گرفته  صورت  پیگیری های 
 ۹۶ از  بیش  اعتباری  با  و  اداره  این 
راه اندازی  و  احداث  ریال  میلیارد 
و  واحد  از خوداظهاری  که پس  شد 
نتایج  گرفته،  صورت  نمونه برداری 
آزمایش ها بررسی و پس از مطابقت 
عمل،  ملاک  استانداردهای  با  آنها 
و  افتتاح  امروز  مذکور  تصفیه خانه 

مورد بهره برداری قرار گرفت.
این  ظرفیت  اینکه  بیان  با  وی 
مکعب  متر   ۴۵۰ حدود  تصفیه خانه 
فاضلاب  افزود:  است،  شبانه روز  در 
تولیدی از طریق ۵۱ انشعاب در خط 
و  کیلومتر   ۲ طول  به  جدید  انتقال 
پس از عبور از ۲ چربی گیر در مسیر 
تمامی  و  شده  تصفیه  سیستم  وارد 

پساب تصفیه شده به منظور آبیاری 
پایانه حمل و نقل مورد  فضای سبز 

استفاده خواهد بود.
زیست  محیط  حفاظت  اداره  رییس 
قدردانی  ضمن  بهارستان  شهرستان 
در  همکاری  و  پایانه  مدیریت  از 
اجرای این پروژه، بر اهمیت استفاده 
توسط  شده  تصفیه  پساب  از  دوباره 
تولیدی، صنعتی و  تمامی واحدهای 
خدماتی، تاکید کرد و اظهار داشت: 
سال  زمین  هفته  شعار  به  توجه  با 
در  »سرمایه گذاری  عنوان  با  جاری 
بهره وری  و  بازیافت  توسعه  زمین، 
سبز« استفاده دوباره از فاضلاب را به 
عنوان یکی از سرمایه های موجود به 
ویژه در بحران کمبود آبی دانست و 
خواستار اجرای تمامی ضوابط زیست 
واحدهای  مدیران  سوی  از  محیطی 

حوزه استحفاظی شد.
پایانه بزرگ حمل و نقل کالای استان 
شهرستان  فرماندار  حضور  با  تهران 
شهر،  نسیم  جمعه  امام  بهارستان، 
محیط  حفاظت  کل  اداره  معاون 
زیست استان تهران و اداره راهداری 
و حمل و نقل جاده ای استان تهران، 
شورای  اعضای  و  بوستان  بخشدار 

شهر نسیم شهر افتتاح شد.

افتتاح طرح محیط زیستی در 
شهرستان بهارستان

خبر

مدیر مخابرات منطقه تهران 
نهضت  اجرای  برای  گفت: 
نوری  فیبر  توسعه  جهادی 
ایران  مخابرات  شرکت 
استان  در  نجما(  )طرح 
 ۷۳۰ و  هزار   ۲ تهران 
تسهیلات  تومان  میلیارد 

مجوز گرفتیم.
سید  ایرنا،  گزارش  به 
روز  جعفریان  ملک  علی 
حاشیه  در  چهارشنبه 
نوری  فیبر  طرح  افتتاح 
به  پردیس  شهرستان  در 
خبرنگاران گفت: در راستای 
نهضت جهادی توسعه فیبر 
نوری شرکت مخابرات ایران 
های  پروژه  نجما(  )طرح 
فیبر نوری در استان تهران 
شهرستان  در  طرح  این 
بهره  به  و  افتتاح  پردیس 

برداری رسید.
امروز  اینکه  بیان  با  وی 
فناوری اطلاعات و به دنبال 
لاینفک  جزء  ارتباطات  آن 
است،  شده  مردم  زندگی 
بدون  فناوری  اظهار داشت: 
و  ندارد  معنایی  ارتباطات 
و  اطلاعات  فناوری  امروز 
به  ارتباطات  آن  دنبال  به 
و  شده  وصل  مردم  زندگی 

جدایی ناپذیر است.
تهران  مدیرمخابرات منطقه 
این  از  پیش  داد:  ادامه 
به  ها  وسازمان  ها  شرکت 

می  انجام  بیسیم  صورت 
به  را  مرکزی  نقاط  و  دادند 
می  وصل  فیزیکی  صورت 
 ADSL امروز  اما  کردند 
در  و  نیست  پاسخگو  دیگر 
مخابرات  شرکت  راستا  این 
نیاز  به  پاسخگویی  برای 
پر  ارتباطات  به  ها  خانواده 
اندیشیده  سرعت تمهیداتی 

است.
در  افزود:  جعفریان  ملک 
»هفته  طرح  نجما،  طرح 
می  اجرا  را  نوری«  های 
هدف  و  شعار  با  تا  کنیم 
تهران  استان  در  مشخص 

توسعه داشته باشیم.
خاطرنشان  مسئول  این 
تغییراتی  به  توجه  با  کرد: 
کار  و  کسب  حوزه  در  که 
این  تامین  افتد  می  اتفاق 
توسعه  برای  ساخت  زیر 
سالهای آینده ضروری است 
تا بهره برداری بهینه داشته 

باشیم.
فیبرهای نوری توسعه پذیر 

هستند
عضو هیات مدیره مخابرات 
استان تهران نیز در حاشیه 
داشت:  اظهار  نشست  این 
فیبرهای نوری توسعه پذیر 
در طی ۱۵ سال  و  هستند 
تغییر  به  نیازی  دیگر  آینده 

زیر ساخت ها نیست.
آرانی  صادقی  الله  سمیع 
تامین  ضرروت  به  اشاره  با 
اینترنتی،  پایدار  سرعت 
توسعه  برای  کشور  گفت: 
همه  در  که  دارد  پایدارنیاز 
مقوله  این  به  ها  زمینه 
برنامه  این  از  یکی  و  برسد 
ها ارتباط پایدار اینترنتی با 

سرعت بالا است.
ضرورت  به  اشاره  با  وی 
داد:  ادامه  کشور  توسعه 
با  نوری،  فیبر  طرح  در 
دستگاه هایی که در ۲ طرف 
هر  و  شود  می  اضافه  فیبر 
نیاز  مشتری  که  سرعتی 
بالا  گیگ  با  باشد  داشته 

تامین خواهد شد.

عضو هیات مدیره مخابرات 
خاطرنشان  تهران  استان 
پای  سازمانها  همه  کرد: 
کار بیایند و کمک کنند تا 
این پروژه به درستی در کل 
و  شود  سازی  پیاده  کشور 
در این حوزه مخابرات یکی 
اپراتورهایی  ترین  اصلی  از 
است که در این زمینه نقش 

اصلی را دارد.
توسعه  گفت:  آرانی  صادقی 
تمام  برای  اینترنت  سرعت 
سازمانهایی که از این شبکه 
جهانی استفاده می کنند و 
در حوزه های تولید محتوا، 
مشاغلی  تمام  و  دورکاری 
پایدار  ارتباط  نیازمند  که 
هستند ضروری به نظر می 
رسد و اجرای پروژه نجما در 
تهران  استان  شهرستانهای 
با هدف تامین ارتباط پایدار 
و زمینه سازی برای تسهیل 
در  شغل  تولید  و  اشتغال 

حال اجرا و انجام است.

اعتبار ۲ هزار و ۷۳۰ میلیارد تومانی برای 
توسعه فیبر نوری در استان تهران

خبر
خبر

پنج چالش سازندگان با مدیریت شهری در بافت 
فرسوده

نوشتار

هزار   ۱۱۰ سیزدهم  دولت 
در  واقع  فرسوده  خانه ی 
به  را  شهری  ناکارآمد  بافت های 
قرار  و  رسانده  نوسازی  مرحله ی 
را  دیگر  واحد  هزار   ۲۰۰ است 
بررسی ها  اما  کند،  اجرا  امسال 
چالش  پنج  کم  دست  وجود  از 
با  فرسوده  بافت های  سازندگان 
دستگاه های  و  شهری  مدیریت 
خدمات رسان حکایت دارد که از 
آن جمله می توان به پایین بودن 
کمبود  و  پروانه  صدور  سرعت 

خدمات شهری اشاره کرد.
کم توجهی  ایسنا،  گزارش  به 
دستگاه های  و  شهری  مدیریت 
خدمات رسان به افزایش جذابیت 
در  سکونت  و  سرمایه گذاری 
در  چالشی  به  فرسوده  بافت های 

است.  شده  تبدیل  نوسازی  مسیر 
دولت  اجرایی  بازوی  گذشته  سال 
سیزدهم در بخش احیای بافت های 
ناکارآمد ۱۱۰ هزار واحد فرسوده را 
در قالب طرح نهضت ملی مسکن 
در  و  رساند  نوسازی  مرحله ی  به 
بهسازی  و  نوسازی  جاری  سال 
هدف گذاری  را  واحد  هزار   ۲۰۰
برنامه ای که همکاری  است؛  کرده 
جهادی سایر دستگاه ها را می طلبد.

دو  از  حاشیه نشینان  محرومیت 
سوم خدمات شهری

تشویقی  بندی   ۱۹ بسته  مطابق 
شهرسازانه باید متوسط سرانه های 
و  روبنایی  و  زیربنایی  خدمات 
محدوده های  در  زندگی  کیفیت 
متوسط  به  شهری  ناکارآمد  بافت 
همان  توسعه یافته  نقاط  سرانه 
شهر برسد؛ در حالی که هم اکنون 
در  خدماتی  سرانه   متوسط 
سایر  ناکارآمد یک سوم  بافت های 
مناطق شهری است. افزایش سطح 
هدف  محلات  در  زندگی  کیفیت 
بازآفرینی زمانی محقق می شود که 
شهرداری ها و دستگاه های ذیربط، 
و  معماری  عالی  شورای  مصوبه 
شهرسازی که به منزله قانون است 

اجرا کنند.
اگر چه پس از ارایه بسته سیاست ها 
و ضوابط تشویقی کالبدی متضمن 

بافت های  در  محله ای  نوسازی 
گذشته،  سال  ماه  آبان  در  فرسود 
تمایل به ساخت و ساز در بافت های 
چهار  تا  شهرها  برخی  ناکارآمد 
ساکنین  اما  یافته  افزایش  برابر 
ذی مدخلان  و  فرسوده  بافت های 
آگاهی  باید ضمن  نوسازی  امر  در 
از مشوق های جدید دولتی، حقوق 
خود را به عنوان یک مطالبه جدی 

از مدیریت شهری پیگیری کنند.
بازآفرینی شهری پایدار  ستاد ملی 
دستگاه   ۱۷ و  وزارتخانه   ۱۳ از 
به  همگی  که  شده  تشکیل  دیگر 
جان  از  حفاظت  زمینه  در  نوعی 
برابر زلزله و حوادث  هموطنان در 
بافت های  در  طبیعی  بلایای  و 
دارند  مسئولیت  شهری  ناکارآمد 
اما بعضا جدیت لازم در  برگزاری 
نشست های استانی دیده نمی شود. 
انتظار از مدیریت شهری و مسئولان 
استان ها این است که وظایف خود 
احیا،  از  حمایت  قانون  ذیل  را 
بهسازی و نوسازی بافتهای فرسوده 

و ناکارآمد شهری انجام دهند.
سرعت  برای  سیزدهم  دولت 
نوسازی  موضوع  به  بخشیدن 
در  واقع  واحدهای  بهسازی  و 
شهرها  حاشیه  فرسوده،  بافت های 
و سکونتگاه های غیررسمی در سه 
حوزه مشوق هایی در نظر گرفته که 
اولین و شاید مهم ترین آن تخفیف 

پروانه  عوارض  درصد   ۵۰ حداقل 
توسط  ساخت  تراکم  و  نوسازی 
شهرداری ها باشد که تا ۱۰۰ درصد 
شهرداری ها  است.  افزایش  قابل 
دولت  از  را  تخفیف  این  معادل 
از  برخی  اما  دریافت خواهند کرد، 
اعمال  را  تخفیف  این  شهرداری ها 

نمی کنند.
سرعت پایین صدور پروانه

صورت  در  قانون  طبق  هم چنین 
در  نوسازی  برای  واحدها  تجمیع 
قبلی  انشعابات  باید  مناطق  این 
آب، برق و گاز حفظ و تنها هزینه 
انشعابات اضافی اخذ شود. اما بنا به 
گفته محمد آیینی ـ معاون وزیر راه 
دستگاه های  بعضا   - شهرسازی  و 
این  انجام  به  حاضر  خدمات رسان 
اعطای  همچنین  نیستند.  قانون 
در  باید  قانون  طبق  انشعابات  این 
اسرع وقت انجام شود اما بر اساس 
ماه ها  مساله  این  گزارش ها  برخی 
روگردانی  باعث  و  می کشد  طول 

سازندگان می شود.
قانون  برابر  دیگر  طرف  از 
شهرداری ها مکلفند پروانه نوسازی 
هفته  دو  حداکثر  یا  یک  ظرف  را 
گزارش های  طبق  که  کنند  صادر 
رسیده میانگین زمان صدور پروانه 
در شهرهای کشور حداقل شش ماه 
است و در برخی موارد بیش از ۱۰ 
ماه به طول می انجامد. در حالی که 

هر  ازای  به  نوسازی  پروانه  صدور 
شش ماه زودتر صادر شدن به مثابه 
بیشتر  اقتصادی  بازده  درصد   ۱۰

برای سازندگان است.
نوسازی  تشویقی،  بسته  مطابق 
بافت  در  واقع  خانه های  تمامی 
کمتر  واحدهای  حتی  فرسوده، 
و  دارد  وجود  مربع  متر   ۵۰ از 
وجود  قبل  از  که  محدودیت هایی 

داشت برداشته شده است.
در  که  سازندگانی  حال  این  با 
شهری  بلوک  تجمیع  مقیاس 
اقدام به بازآفرینی شهری می کنند 
دریافت  را  امتیازات  بیشترین 
خواهند کرد. نوسازی بلوک شهری 
 ۲۰ فرض   به  که  معناست  بدین 
در  و  به هم  فرسوده متصل  پلاک 
از  اگر  که  دارند  قرار  یکدیگر  کنار 
کنیم  به حرکت  شروع  پلاک  یک 
به  این حرکت دایراه ای، مجدد  در 
همان پلاک خواهیم رسید. چنانچه 
ساکنین در چنین شرایطی تصمیم 
به نوسازی به صورت تجمیع داشته 
باشند از بالاترین حمایت تشویقی 

برخوردار خواهند شد.
امکان  تشویقی،  طبقه  دو  حداکثر 
تخصیص سطح اشغال مجاز طبقه 
از  انتفاعی،  کاربری های  به  همکف 
نوسازی در  جمله ضوابط تشویقی 
مقیاس محله ای و بلوک شهری به 

شمار می رود.

حمایت تمام قد دولت از پیام رسان های 
ایرانی

نوشتار

فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
کنار  در  قد  تمام  گفت:  اطلاعات 
و  ایستاده ایم  بومی  پیام رسان های 
هر منبع زیرساختی، پهنای باندی، 
برای  که  نرم افزاری  و  سخت افزاری 
در  را  باشد  نیاز  آن ها  از  حمایت 
تا  داد  خواهیم  قرار  اختیارشان 
مردم  به  را  خوبی  خدمات  بتوانند 

ارائه بدهند.
زارع پور«  »عیسی  ایرنا،  گزارش  به 
در حاشیه مراسم رونمایی از فاز اول 
ایرانی  پیام رسان های  مقابل  اتصال 
خبرنگاران  جمع  در  یکدیگر،  به 
سوال  به  پاسخ  در  و  شد  حاضر 
افزایش روزانه  با  اینکه  ایرنا، درباره 
از  مردم  استقبال  و  کاربران  تعداد 
پیام رسان ها  اتصال  جدید  امکان 
در  اتصال  پایداری  آیا  یکدیگر،  به 
پابرجا خواهد  ایرانی  پیام رسان های 
ماند، اظهار کرد: ما تمام قد در کنار 
و  ایستاده ایم  بومی  پیام رسان های 
هر منبع زیرساختی، پهنای باندی، 
برای  که  نرم افزاری  و  سخت افزاری 
در  را  باشد  نیاز  آن ها  از  حمایت 
تا  داد  خواهیم  قرار  اختیارشان 
مردم  به  را  خوبی  خدمات  بتوانند 

ارائه بدهند.
برای  اینکه  بیان  با  ارتباطات  وزیر 
حداقل  قابلیت،  این  آثار  مشاهده 
باید یک ماه بگذرد، گفت: این یک 
خدمت جدید است و در دنیا برای 
نخستن بار انجام می شود که آن را 
جدیدی  کار  هر  کرده ایم.  اجرایی 
اشکالاتی  ابتدا  در  است  ممکن 

داشته باشد که در ادامه رفع شود.
وی افزود: درخواستم این است که 
در مقابل این اتفاق مهم و ارزشمند 
تحمل  آستانه  فناوری،  حوزه  در 
خود را بالا ببریم. تجربه ای که ما به 
دنیا  برای  می تواند  می آوریم  دست 
نیز قابل استفاده باشد و حتی شاید 

که  شود  فراهم  امکان  این  روزی 
بتوانیم با استفاده از این قابلیت به 
پیام رسان های  اجتماعی  شبکه های 
خارجی نیز متصل شویم. این مسیر 

نیز در حال بررسی است.
کاربر  هزار  ده ها  روزانه  عضویت 

جدید در پیام رسان های بومی
زارع پور درباره آخرین آمار از تعداد 
کاربران پیام رسان های ایرانی گفت: 
پیام رسان  ماهانه  فعال  کاربر  تعداد 
یعنی  است،  نفر  میلیون   ۲۲ ایتا 
آن  از  بار  یک  حداقل  ماه  یک  در 

استفاده کرده اند.
وزیر ارتباطات بیان کرد: پیام رسان 
میلیون،  نیم  و   ۱۶ حدود  »بله« 
نیم  و   ۱۰ حدود  پلاس  سروش 
میلیون و روبیکا حدود ۴۰ میلیون 
کاربر فعال ماهانه دارد؛ البته کاربر 
اما  است؛  متفاوت  آنها  روزانه  فعال 
موضوعی که هر روز بررسی می کنم 
هزار  ده  چند  روزانه  که  است  این 
کاربر جدید به این پلتفرم ها اضافه 
تا  مسیر  این  امیدواریم  و  می شود 
پیام رسان ها  به  پیوستن همه مردم 
و استفاده از آن ها ادامه داشته باشد.

دیگر  پیوستن  خصوص  در  وی 
پیام رسان ها به طرح اتصال متقابل، 

گفت: دیگر پیام رسان ها نیز در حال 
اجرایی کردن این فرایند هستند، اما 
از آنجایی که ما به مردم قول داده 
فروردین  پایان  تا  امکان  این  بودیم 
اتصال  از  امروز  شد،  خواهد  انجام 
چهار پیام رسان رونمایی کردیم؛ در 
این  به  پیام رسان ها  سایر  نیز  ادامه 

طرح می پیوندند.
بین  تصویری  تماس  برقراری 
پیام رسان های ایرانی با اجرای کامل 

اتصال مقابل
و  نخست  قدم  داد:  ادامه  زارع پور 
بود  پیام  و  ارسال صوت  ما  اساسی 
امکان  درآمد.  اجرا  مرحله  به  که 
سایر  با  مشترک  گروه  ساخت 
قابل دسترس  به زودی  پیام رسان ها 
خواهد بود و اقدام نهایی نیز تماس 
تصویری است که به آن مرحله نیز 

خواهیم رسید.
یک  طریق  از  ایرانی  پیام رسان های 
متصل  یکدیگر  به  امن  پروتکل 

شدند
کرد:  خاطرنشان  ارتباطات  وزیر 
یک  طریق  از  ایرانی  پیام رسان های 
متصل  یکدیگر  به  امن  پروتکل 
انتها  به  ابتدا  رمزنگاری  و  شده اند 
وزارت  است.  امن  کاملًا  و  دارد 

ارتباطات به عنوان تنظیم گری این 
حوزه، پروتکل ها را تدوین کردیم و 
در اختیار پیام رسان ها قرار دادیم و 

بر حسن اجرای آن نظارت داریم.
در  قوانین  تدوین  خصوص  در  وی 
داشت:  اظهار  بومی  پیام رسان های 
بر اساس ابلاغیه ای که شورای عالی 
ارتباطات  وزارت  به  مجازی  فضای 
ضوابط  مجموعه  است،  داده 
پیام رسانی  سکوهای  فعالیت های 
ابلاغیه  این  البته  کردیم،  تدوین  را 
به  ولی  است،   ۹۵ سال  به  مربوط 
است.  شده  تعلل  آن  در  دلیلی  هر 
در  و  کرده ایم  تهیه  آن را  اکنون 
ضوابط  تا  دارد  قرار  تصویب  مسیر 
چارچوب  در  پیام رسان ها  فعالیت 

قوانین کشور مشخص شود.
تماس  امکان  گفت:  زارع پور 
ارتباطی  شبکه  بستر  در  تصویری 
کشور را در هر ۲ اپراتور راه اندازی 
در  باید  قابلیت  این  کردیم. 
شوند.  فعال  نیز  همراه  تلفن های 
خصوصاً  گوشی  مدل های  از  برخی 
قابلیت  این  سامسونگ  گوشی های 
وزارت صمت  طریق  از  و  ندارند  را 
و امور خارجه در حال پیگیری این 

موضوع هستیم.
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